
ثبت سفارش واردات خودروهای نو و 
کارکرده توسط اشخاص آغاز شد

ثبت سفارش واردات خودروهای نو و کارکرده توسط اشخاص آغاز شد که بر اساس آن ثبت سفارش 
اشخاص حقیقی با کد ملی صرفا یک دستگاه مجاز است.به گزارش ایسنا، ضوابط واردات مرتبط با 
واردات خودروها و دیگر کالاهای موضوع آیین نامه مذکور با دســته بندی زیر جهت پیاده سازی و 

اجرا در سامانه جامع تجارت ابلاغ شد:
۱. ضوابط ثبت آماری واردات خودروی اشخاص حقیقی با مجوز ورودی

۲. ضوابط ثبت سفارش واردات خودروی شرکت های واردکننده با کارت بازرگانی
۳. ضوابط ثبت سفارش شرکت های حمل و نقل جهت تامین ناوگان حمل و نقل عمومی کشور

۴. ضوابط ثبت سفارش واردات تجهیزات و قطعات مندرج در آیین نامه مذکور:
۴.۱. قطعات منفصله خودروهای موضوع آیین نامه

۴.۲ . تجهیزات نیروگاه های تجدیدپذیر
۴.۳ .قطعات منفصله ایستگاه تغذیه شارژ

۴.۴. تجهیزات ایستگاه تغذیه)شارژ(
۴.۵. اجزا و قطعات تولید باتری لیتیوم - یون

لازم به ذکر اســت افتتاح ثبت سفارش از محل مصوبه مذکور و براساس ضوابط مورد اشاره در این 
نامه صرفا تا پایان سال ۱۴۰۳ برقرار است.

خودروسازان اروپایی در مقابل ترامپ 
کم آوردند

سهام برخی از خودروسازان بزرگ اروپایی پس از روی 
کار آمدن دونالد ترامپ به عنوان رئیس جمهور آمریکا، 
به دلیل عدم اطمینــان در مورد تعرفه های احتمالی 
جدید به شدت کاهش یافت.به گزارش ایسنا، ترامپ 
همان طور کــه قبلًا وعده داده بــود بلافاصله تعرفه 
وضع نکرد، اما گفت که به وضع تعرفه ۲۵ درصدی بر 
واردات از کانادا و مکزیک در اول فوریه برای مهاجران 

غیرقانونی و ورود فنتانیل به ایالات متحده فکر می کند.خودروســازان اروپایی مانند اســتلانتیس و 
فولکس واگن در مکزیک تأسیســاتی دارند که برای بازار ایالات متحده خودرو تولید می کنند.سهام 
استلانتیس حدود ۲ درصد سقوط کرد، در حالی که بخش گسترده تر خودرو اروپا حدود یک درصد 
کاهش داشت که عملکرد بازار ثابتی نداشت. فولکس واگن، ب ام و و مرسدس بین ۱.۲ تا ۱.۶ درصد 
کاهش داشــتند.نگرانی های تعرفه ای بر بانک اســپانیایی BBVA که مکزیک را به عنوان بزرگترین 
بازار خود دارد، تحت تأثیر قرار گرفت.رویترز گزارش کرد که ترامپ با تاکید بر خطرات بالقوه برای 
صادرکنندگان اروپایــی، ایده تعرفه های جهانی را مطرح کرد اما گفت که ایالات متحده هنوز برای 

چنین اقدامی آماده نیست.

رئیس کل دادگســتری استان هرمزگان با تأکید بر توجه قوه قضاییه به سلامت 
کالاهــای وارداتی، گفت: محموله ۴۴ هزار تنی روغن خوراکی غیر قابل مصرف 
انســانی با دستور قضایی به کشــور مبدأ مسترد شده اســت.به گزارش ایسنا، 
مجتبی قهرمانی رئیس کل دادگســتری هرمزگان با اشــاره به دســتور رئیس 
قــوه قضاییه درباره لزوم تعیین تکلیــف ۴۴ هزار تن روغن خوراکی موجود در 
بندر شــهید رجایی بندرعباس، گفت: این محموله بزرگ روغن آفتاب  گردان به 
ارزش ۷۰ میلیون یورو در مرداد ۱۴۰۰ از کشــور آرژانتین وارد کشور شده بود 
که پس از نمونه برداری و انجام آزمایشــات متعدد از سوی سازمان غذا و دارو، 
عدم قابلیت مصرف انســانی این روغن ها مورد تأیید قرار گرفت.وی افزود: پس 
از اعلام ســازمان غذا و دارو با ورود دستگاه قضایی استان هرمزگان به موضوع 
وطرح مســئله در جلسات ستاد پیگیری سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی، سر 
انجام دســتور ویژه قضایی برای عودت محموله مذکور به کشور مبدأ صادر شد.

رئیــس کل دادگســتری هرمزگان همچنیــن با بیان اینکــه محموله مذکور با 
هزینه فروشــنده خارجی عودت داده شــده اســت، تصریح کرد: بر این اساس 
محموله ۴۴ هزار تنی روغن خوراکی ســالم از همین نوع از ســوی فروشــنده 
جایگزین شــده و وارد کشــور خواهد شد.قهرمانی خاطرنشــان کرد: بارگیری 

محموله عودت داده شــده طی ســه مرحله توســط کشــتی های مخصوص از 
مخازن فریکوی اســکله شهید رجایی بندرعباس صورت گرفته و پس از تکمیل 
مراحــل حمل و بارگیــری این روغن ها به صورت کامل به فروشــنده خارجی 
تحویل داده شــده است.این مقام قضایی تأکید کرد: بر این اساس با عودت این 
محموله ۴۴ هزار تنی روغن خوراکی، ضمن اجرای کامل دســتور ریاســت قوه 
قضاییه و مصوبه ســتاد پیگیری اجرای سیاســت های کلی اقتصاد مقاومتی، از 
تحمیل خســارات سنگین ناشــی از نگهداری و عدم مصرف این محموله بزرگ 
روغــن خوراکی به بیت المال و واردکننــدگان جلوگیری گردید و علاوه بر آن 
در نتیجه تمهیدات اتخاذ شــده، روغن های عودت داده شده با محموله ای سالم 
و قابل مصرف جایگزین شــد.رئیس کل دادگســتری هرمزگان در پایان با بیان 
اینکه ســلامت شهروندان خط قرمز دستگاه قضایی است، اظهار کرد: در همین 
راســتا ضمن تشــکیل پرونده قضایی در این خصوص، علیه تعدادی از مدیران 
و سرپرســتان ســابق ادارات متولی این موضوع به دلیل تــرک فعل و با عنوان 
اتهامی تضییع اموال و وجوه دولتی اعلام جرم شده است که نتایج رسیدگی به 
ایــن پرونده پس از تکمیل روند تحقیقات در دادســرای عمومی و انقلاب مرکز 

اســتان هرمزگان، متعاقباً اطلاع رسانی خواهد شد.

نماینده ساوه و زرندیه:

وزارت صمت سیاست های تشویقی 
برای اجرایی شدن بازچرخانی 

پساب صنعتی در نظر بگیرد
ایســنا/مرکزی نماینده مردم ساوه و زرندیه در مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به تاکید برنامه هفتم توســعه بر تحقق بازچرخانی پســاب صنایع گفت: وزارت 
صمت باید سیاســت های تشویقی برای اجرایی شدن بازچرخانی پساب صنعتی 
در نظر بگیرد.حجت الاســلام محمد سبزی در گفت وگو با ایسنا، کمبود سرمایه 
در گردش و نقدینگی را از جمله مشــکلات صنایع ساوه و زرندیه، بویژه صنایع 
کوچک و متوســط بیــان کرد و گفت: طبــق گفته وزیر صمت، طی یکســال 
گذشــته دو هزار میلیارد تومان تسهیلات به صنایع اســتان مرکزی اختصاص 
یافته اســت که لازم اســت اداره کل صنعت، معدن و تجارت اســتان مرکزی 
ســهم ساوه و زرندیه را از این میزان تسهیلات اعلام کند.وی درخصوص دیدار 
اخیر خــود با وزیر صمت اظهار کــرد: در این دیدار مشــکلات و موانع تامین 
برخی ماشــین آلات و تجهیزات صنایع مطرح و مقرر شــد ســازوکار لازم برای 
رفع این موانع و واردات ماشــین آلات در حوزه صنایع و معادن اجرایی شــود.

با  زرندیه  و  ســاوه  نماینــده 
اشاره به اینکه تنش آبی یکی 
از مشــکلات اساســی صنایع 
است، گفت:  زرندیه  و  ســاوه 
پســاب  بازچرخانی  موضــوع 
آن  از  اســتفاده  و  صنعتــی 
بجای آب شــرب به استثنای 
دارویــی  و  صنایــع غذایــی 
که  که  اســت  مهمی  موضوع 
نیز مطرح شد.  این جلسه  در 

باید تمهیدات لازم برای مکلف شــدن صاحبــان صنایع به ایجاد تصفیه خانه در 
صنایع و بازچرخانی پساب در چرخه تولید اندیشیده شود.وی با تاکید بر اینکه 
باید وزارت صمت سیاست های تشــویقی برای اجرایی شدن بازچرخانی پساب 
صنعتی در نظر بگیرد، گفت: اســتفاده از پساب صنعتی ظرفیت بالقوه ای است 
که می تواند نیاز صنعت به آب را برطرف کرده و مانع بهره برداری از آب شرب 
یا آب های زیرزمینی شــود.وی با بیان اینکه بازچرخانی پساب صنایع در برنامه 
هفتم توســعه مورد تاکید واقع شده اســت، گفت: بازچرخانی فاضلاب صنعتی 
و در اختیــار صنعت قرار دادن آن، از برنامه های توســعه ای اســت و در برنامه 
هفتم بر اجرای آن تاکید شده است.حجت الاسلام سبزی گفت: سامانه ای شدن 

تخصیص ارز موجب جلوگیری از ایجاد رانت شــده است.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران

sobheqtesad@   سال بیستم    5000 تومان   شماره 5599پنجشنبه 04 بهمن 1403  22 رجب 1446  23 ژانویه 2025 @sobheqtesad sobhe-qtesad

جمعی از تولیدکنندگان و فعالان بخش خصوصی در ادامه  رویداد »پیشــگامان پیشــرفت«، با رهبر انقلاب اسلامی دیدار کردند.
به گزارش ایســنا،  جمعی از تولیدکنندگان و فعالان بخش خصوصی صبح چهارشــنبه ۳ بهمن ۱۴۰۳ در ادامه  رویداد »پیشگامان 
پیشرفت«، در حسینیه امام خمینی)ره( با حضرت آیت الله خامنه ای دیدار و ۱۰ نفر از آن ها به ارائه دیدگاه و نظرات خود پرداختند.
در آغاز رویداد »پیشگامان پیشرفت«، حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح روز سه شنبه )۲ بهمن( به مدت دو 

ساعت از نمایشگاه »توانمندی ها و دستاوردهای بخش خصوصی« بازدید کردند.

www.sobh-eqtesad.ir

دیدار فعالان اقتصادی با حضرت آیت الله خامنه ای
info@sobh-eqtesad.ir

بازار نفت مبهوت ماند

قیمت نفت در معاملات روز چهارشنبه بازار آسیا که سرمایه گذاران سرگرم 
ارزیابــی فرمان رئیس جمهور آمریکا بــرای اعلام وضعیت اضطراری در این 
کشور بودند، تغییر چندانی نداشت.به گزارش ایسنا، بهای معاملات نفت برنت 
با ۹ سنت افزایش، به ۷۹ دلار و ۳۸ سنت در هر بشکه رسید. بهای معاملات 
وست تگزاس اینترمدیت آمریکا با یک سنت افزایش، به ۷۵ دلار و ۸۴ سنت 
در هر بشکه رسید.هر دو شاخص، روز سه شنبه، پس از اینکه ترامپ، طرح 
فوری برای حداکثر کردن تولید نفت و گاز از جمله اعلام وضعیت اضطراری 
ملی برای سرعت بخشــیدن به صدور مجوزها، تعدیل حفاظت های زیست 
محیطی و خروج از پیمان اقلیمی پاریس را اعلام کرد، با کاهش قیمت بسته 
شــدند.ییپ جون رونگ، استراتژیست بازار در شرکت آی جی گفت: فعالان 
بازار تلاش می کند سیگنال های مختلفی را که دوره جدید ریاست جمهوری 
ترامپ،  برای روند قیمت نفت ایجاد کرده اســت، هضم کنند. تمرکز کوتاه 
مدت بر این موضوع خواهد بود که آیا ذخایر نفت استراتژیک آمریکا پر می 
شوند؛ همچنین سیاســت های تعرفه ای ترامپ نیز مورد توجه خواهند بود.

تحلیلگران بانک مورگان استنلی در یادداشتی نوشتند: سیاست انرژی جدید 
ترامپ بعید است باعث سرمایه گذاری کوتاه مدت شود یا در رشد تولید نفت 
آمریکایی تغییری ایجاد کند. با این حال، روند حذف تقاضا برای محصولات 
پالایشی را آهسته می کند.تحلیلگران همچنین این سوال را مطرح کردند که 
آیا وعده ترامپ برای پر کردن مجدد ذخایر استراتژیک، تغییری در تقاضای 
نفت ایجاد می کند، زیرا خرید نفت برای ذخایر اضطراری در دولت بایدن آغاز 
شده بود.سرمایه گذاران نیز با نامعلوم ماندن سیاست تجاری ترامپ، محتاط 
ماندند. رئیس جمهور آمریکا اعلام کرد در فکر اعمال تعرفه های ۲۵ درصدی 
بر واردات از کانادا و مکزیک از اول فوریه اســت، نه در اولین روز ریاســتش 
کــه قبلا وعده داده بــود. وی همچنین افزود که دولــت او، احتمالا، خرید 
نفــت از ونزوئلا را که یکی از بزرگترین تامین کنندگان نفت به این کشــور 
است، متوقف خواهد کرد. در همین بین، یک توفان زمستانی کم سابقه، روز 
سه شــنبه، در سراسر منطقه گلف کاست آمریکا به وقوع پیوست و بسیاری 
از مناطق این کشــور در یخبندان عمیق خطرناک باقی ماندند.مقامات خط 
لوله داکوتای شمالی، روز سه شنبه، اعلام کردند که تولید نفت این ایالت، به 
دلیل سرمای شدید هوا و مشکلات عملیاتی مرتبط با آن، بین ۱۳۰ تا ۱۶۰ 
هزار بشکه در روز کاهش یافته اســت.بر اساس گزارش رویترز، تاثیر توفان 
بــر عملیات نفت و گاز در تگزاس محــدود بود، وقفه حداقلی در جریان گاز 
و قطعی برق کم وجود داشــت و موجودی های بنزین فراوانی در جایگاه های 

سوخت بود، زیرا بسیاری از جاده ها و بزرگراه ها بسته بودند.

فرش قرمز خودروساز آلمانی 
برای آقای رئیس جمهور

سخنگوی فولکس واگن اعلام کرد که در میان نگرانی های تعرفه ای، مشتاق 
همکاری با دولت ایالات متحده اســت.به گزارش ایســنا، این خودروســاز 
آلمانی اعلام کرد که فولکس واگن مشتاقانه منتظر همکاری با دولت جدید 
ایالات متحده اســت و بر اهمیت گفت وگــو در میان نگرانی ها در مورد تاثیر 
تعرفه های پیشــنهادی دونالد ترامــپ، رئیس جمهور آمریــکا تاکید کرد.

سخنگوی فولکس واگن در بیانیه ای به رویترز گفت گروه فولکس واگن نگران 
تأثیر مضر اقتصادی است که تعرفه ای پیشنهادی توسط دولت ایالات متحده 
بر مصرف کنندگان آمریکایی و صنعت خودروسازی بین المللی خواهد داشت.

طبــق گزارش رویترز، ســخنگوی فولکس واگن افزود: مــا برای همکاری و 
گفتگوی آزاد ارزش قائل هستیم. گروه فولکس واگن مشتاق ادامه همکاری 

طولانی مدت و سازنده خود با دولت ایالات متحده است.

با حضور وزیر نیرو

عملیات اجرایی نیروگاه 
خورشیدی ۲۰۰ مگاواتی در 

گتوند آغاز می شود
ایسنا/خوزستان با حضور وزیر نیرو عملیات اجرایی فاز دوم نیروگاه خورشیدی 
۶۰۰ مگاواتی فولاد خوزستان در شهرستان گتوند آغاز می شود.علی اسدی 
در  گفت و گو با ایسنا اظهار کرد: عملیات اجرایی فاز دوم نیروگاه خورشیدی 
۶۰۰ مگاواتی فولاد خوزســتان به ظرفیت ۲۰۰ مگاوات آغاز خواهد شد.وی 
افزود: ارزش ســرمایه گذاری این پروژه ۸ هزار میلیارد تومان خواهد بود و با 
سرمایه گذاری شرکت فولاد خوزستان احداث خواهد شد.مدیرعامل شرکت 
برق منطقه ای خوزســتان بیان کرد: این اقدام در راســتای اجرای ماده ۱۶ 
قانون جهش تولید دانش بنیان و ماده )۴( قانون مانع زدایی از توسعه صنعت 
برق، اجرایی می شود.اسدی گفت: افزایش تولید انرژی برق و کمک به تولید 
در دوران اوج بار شبکه، افزایش ضریب اطمینان و بهبود پایداری شبکه برق 
منطقه، اشتغال زایی و کمک به رشد اقتصادی استان، استفاده بهینه از منابع و 
صرفه جویی در مصرف سوخت، تولید انرژی در نزدیک محل مصرف و کاهش 
انتقال توان و ...از اهداف بهره برداری این پروژه است.به گزارش ایسنا، عملیات 
اجرایی فاز اول احداث این نیروگاه پیش از این در بهبهان آغاز شــده است.

شــرکت برق منطقه ای خوزستان مسئولیت تامین و انتقال برق در ۲ استان 
خوزستان و کهگیلویه و بویراحمد را بر عهده دارد.

گزیده خبر

قالیباف: بدون حضور مردم نمی توان قدم از قدم برداشت

بی اعتنایی بانک مرکزی به 
تصمیمات ارزی دولت در حوزه 

واردات برنج

تولید برق توسط پنل های خورشیدی به 
پایداری شبکه برق سراسری کمک می کند

بانک مرکزی برای تخصیص ارز واردکنندگان اقلامی که مشمول ارز ترجیحی می شوند، خودمختار عمل 
کرده و مصوبات کمیسیون اقتصادی دولت و ستاد تنظیم بازار را نادیده گرفته است.به گزارش خبرگزاری 
مهر، مســیح کشاورز، دبیر انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران گفت: تأمین برنج به عنوان 
دومین محصول پرمصرف غذایی در کشــور، همچنان وابستگی ۴۰ تا ۵۰ درصدی به واردات دارد و بانک 
مرکزی باید متوجه عواقب عدم همراهی با واردکنندگان این محصول باشــد، چراکه عدم واردات به موقع 
برنج می تواند تبعات منفی جدی داشته و سفره خانوار ایرانی به ویژه دهک های کم برخوردار را با تهدیدی 

جدی رو به رو کند و هشدار کمبود و گرانی در داخل و خسارت های جبران ناپذیر به ........

عملیات اجرایی نیروگاه خورشیدی ۲۰۰ مگاواتی در 
گتوند آغاز می شود

کارنامه ۹ ماهه جاده مخصوصی ها 
زیان دهی رو به کاهش

راه آهن چابهار - زاهدان؛ شاهراه جدید تجارت 
آسیای میانه و جنوب آسیا
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رئیس کل دادگستری استان هرمزگان:

۴۴ هزار تن روغن غیر قابل مصرف با دستور قضایی به کشور مبدأ مسترد شد
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قالیباف: بدون حضور مردم نمی توان قدم از قدم برداشت گزیده خبر
عارف: باید به دنبال یافتن 

راهبردهایی دقیق برای رشد 
اشتغال باشیم

معاون اول رئیس جمهوری گفت: در دولــت وفاق ملی، باید برنامه ریزی ها به حدی 
حساب شده باشد که منابع »حساب ملی پیشرفت و عدالت« تنها برای کارآفرینی به 
کار گرفته شــده و هدر نرود.به گزارش ایسنا، نخستین جلسه هیئت امنای »حساب 
ملی پیشرفت و عدالت« در دولت چهاردهم عصر امروز - ۲ بهمن - در دفتر معاون 
اول رئیس جمهور برگزار شد و حاضران درباره »منابع بازگشتی جزء ۳ بند الف تبصره 
۲ قانون بودجه ســال ۱۴۰۳ کل کشور و تعیین سهم دستگاه اجرایی  و استان های 
کشور« به بحث و بررسی پرداختند.تبصره ۱۸ قانون بودجه ۱۴۰۲ و تبصره ۲ قانون 
بودجه ۱۴۰۳ مقرر می دارند که به منظور حمایت از تولید و اشــتغال پایدار و رشد 
تولید ملی از طرق مختلف، منابع مالی موضوع این تبصره با تاکید بر یکپارچه سازی 
حمایت های دولت و بســط عدالت سرزمینی در راستای رشد و پیشرفت استان های 
کشور و سند راهبرد ملی پیشرفت صنعتی و ارتقای زنجیره های ارزش کشور، تامین 
و اختصاص می یابد که در این جلســه پس از بحث و بررســی درباره تعیین ســهم 
دســتگاه های اجرایی و استان های کشور از منابع بازگشــتی سنوات گذشته، مقرر 
شــد در اختصاص این منابع، اســتان ها حضور فعال تری داشــته باشند.معاون اول 
رئیس جمهوری در نخستین جلسه هیئت امنای »حساب ملی پیشرفت و عدالت« در 
دولت چهاردهم با تصریح اینکه باید به گونه ای برنامه ریزی کنیم که این منابع به جز 
اشــتغال در مسیر دیگری استفاده نشود، گفت: این نتیجه تنها در سایه برنامه ریزی 
دقیق به دســت می آید و موضوعات این حوزه باید در جلسات به دقت کارشناسی و 
بررسی شود تا به هدف دولت چهاردهم که افزایش اشتغال است، با سرعت بیشتری 

دست پیدا کنیم.

زمان دور جدید گفتگوهای ایران 
و اروپا با مشورت طرفین مشخص 

می شود

معــاون حقوقی و بین المللی وزارت امورخارجه گفت: ما توافق کردیم که گفتگوها را 
ادامه دهیم و تاریخ آن  را از طریق مشــورت هایی که خواهیم داشت، تعیین خواهیم 
کرد.به گزارش خبرنــگار مهر، کاظم غریب آبادی در جمع خبرنگاران، با اشــاره به 
گفتگوهای ایران و اروپا اظهار داشت: جمهوری اسلامی ایران همانند گذشته آمادگی 
برای آغاز و از سرگیری مذاکرات رفع تحریم را دارد.وی ادامه داد: ما همیشه آمادگی 
این را داشتیم و اگر در طرف های دیگر هم وجود داشته باشد ما بر این عقیده هستیم 
که مذاکرات شکل خواهد گرفت و به نتیجه خواهد رسید.وی عنوان کرد: اگر سیاست 
و رویکرد دیگری را در طرف های دیگر ببینیم ایران هم مناســب با همان سیاســت 
رویکــرد خودش را تنظیم خواهد کرد.معاون حقوقی و بین المللی وزارت امورخارجه 
افزود: ما بر این باور هستیم که فرصت های مناسب برای گفتگو و تفاهم وجود دارد، 
این یک موضوعی است که از قبل سابقه داشته و همگان هم می دانند برنامه هسته ای 
ایران صلح آمیز است و تحریم های یکجانبه و غیرقانونی هم به اهداف خودش دست 
پیدا نکرده است.وی ادامه داد: ما انکار نمی کنیم که تحریم در هر صورت بر مردم و نه 
تنها ایران بلکه در هر کشوری که تحریم باشد، اثر می گذارد اما هدف واضعان تحریم 
ایجاد تغییرات دیگری در کشورهای تحت تحریم است و تاکنون به اهداف خودشان 
دســت پیدا نکرده اند.وی گفت: عاقلانه ترین راه این است که گفتگوهای رفع تحریم 
آغاز شود و همان مسیر درست و صحیح خودش است.غریب آبادی در مورد تاریخ دور 
جدید گفتگوهای ایران اروپا افزود: ما توافق کردیم که گفتگوها را ادامه دهیم و تاریخ 

آن را از طریق مشورت هایی که خواهیم داشت، -و زمان آن را- تعیین خواهیم کرد.

رئیس مجلس شــورای اســلامی گفت: بدون حضور مردم این انقلاب و نظام نمی توانند قدم از 
قدم بردارند.به گزارش ایســنا، محمدباقر قالیباف صبح چهارشنبه ۳ بهمن ۱۴۰۳ با حضور در 
همایش ملی خادمان حضور شــورای هماهنگی تبلیغات اســلامی با اشاره به برکات ماه رجب 
ادامه داد: ســر تعظیم فرود می آورم در برابر زحمات یکایک شــما عزیــزان که از آغاز انقلاب 
اسلامی در شــورای هماهنگی تبلیغات انقلاب اسلامی در برهه های مختلف انقلاب اسلامی ، 
موثر بوده اید. آن چیزی که ما در طول ســال های گذشته از مکتب حضرت امام و رهنمودهای 
مقــام معظم رهبری درک کرده ایم، حضور مــردم در صحنه های مختلف زندگی عمومی آنان 
اســت که هیچ جایگزینی ندارد.وی تاکید کرد: بدون حضور مردم این انقلاب و نظام نمی تواند 
قدم از قدم بردارد. حتی حفظ اررش های انقلاب و توســعه آن ها بدون میدان داری مردم معنا 
نــدارد. مردم وقتی در صحنه حاضر هســتند می توانند بر مســائل و ارزش هــای جامه عمل 
بپوشــانند. مردم باوری و مردم ســالاری یکی از مهم ترین مباحث دینی ماســت. انقلاب ما به 
رهبری امام خمینی, این قالیباف: بدون حضور مردم نمی توان قدم از قدم برداشت/اســرائیل به 
تمــام معنا از جبهه مقاومت شکســت خوردقالیباف: بدون حضور مــردم نمی توان قدم از قدم 
برداشت/اســرائیل به تمام معنا از جبهه مقاومت شکســت خوردرئیس مجلس شورای اسلامی 
گفــت: بدون حضور مردم این انقلاب و نظام نمی توانند قدم از قدم بردارند.به گزارش ایســنا، 
محمدباقر قالیباف صبح چهارشــنبه ۳ بهمن ۱۴۰۳ با حضور در همایش ملی خادمان حضور 
شــورای هماهنگی تبلیغات اســلامی با اشــاره به برکات ماه رجب ادامه داد: سر تعظیم فرود 
می آورم در برابر زحمات یکایک شــما عزیزان که از آغاز انقلاب اســلامی در شورای هماهنگی 
تبلیغات انقلاب اســلامی در برهه های مختلف انقلاب اسلامی ، موثر بوده اید. آن چیزی که ما 
در طول ســال های گذشــته از مکتب حضرت امام و رهنمودهای مقــام معظم رهبری درک 
کرده ایــم، حضور مردم در صحنه های مختلف زندگی عمومی آنان اســت که هیچ جایگزینی 
نــدارد.وی تاکید کرد: بدون حضور مردم این انقلاب و نظام نمی تواند قدم از قدم بردارد. حتی 
حفظ اررش های انقلاب و توسعه آن ها بدون میدان داری مردم معنا ندارد. مردم وقتی در صحنه 
حاضر هستند می توانند بر مسائل و ارزش های جامه عمل بپوشانند. مردم باوری و مردم سالاری 
یکی از مهم ترین مباحث دینی ماســت. انقلاب ما به رهبری امام خمینی, این مرد الهی که به 
غیر از راه خدا گامی برنداشــت و کلامی نگفت.وی یادآور شــد: مردم بــاوری ما از متن دین 
برخواســته شده است و به تعبیر مقام معظم رهبری که می فرمایند امام بر سر مسائل دینی با 
هیچ کســی رودربایستی نداشت و مردم سالاری دینی را از جای دیگر به دین سنجاق نکردند. 
به همین دلیل برخی از جمهوریت و اســلامیت نظام دچار دوگانگی شده اند و بد فهمی از این 
موضوع پیدا کرده اند. جمهوری اســلامی حقیقتی واحد اســت. نقش مردم و مردم سالاری و 
معنی بخشــی برخواســته از انقلابی است که امام ما آن را به قدرت نرم امروز شناساند و امروز 
بعد ۴۵ سال ارزش آن را فهمیده ایم. باطل السحر تمام نقشه های دشمن حضور مردم است.علت 
بقای انقلاب ما تا امروز در گروی حضور مردم در میدان است رئیس مجلس شورای اسلامی با 
اشــاره به این که »علت پیروزی انقلاب اسلامی حضور وحدت آمیز مردم در صحنه های مختلف 
بوده اســت و مردم ما از هر قشری در انقلاب حضور داشــتند«، گفت: علت بقای انقلاب ما تا 
امروز در گروی حضور مردم در میدان است. همان ویژگی که رمز پیروزی انقلاب ما بود، برای 
حفظ آن نیز واجب اســت. این انحراف از انقلاب اســت که خیال کنیم بدون حضور متکثر و 
متراکــم مردم می شــود نظام را حفظ کرد. بدون مردم انقلاب حفظ نخواهد شــد.  اگر دنبال 
انقلاب گری هســتیم باید باور داشته باشــیم که وقتی می گوییم مردم یعنی منظورمان همه 
مردم اســت. نباید آنان را دسته بندی و یا تردشان کنیم. نباید به گونه ای رفتار کنیم تا توده 
های مردم پراکنده شــوند. این خلاف دیانت و سیاست ماست. این خلاف آرمان های انقلاب و 
مکتب امام اســت. این خلاف رهنمودهــای مقام معظم رهبری اســت.وی ادامه داد: یکی از 
مهم تریــن فناوری های اجتماعی که امام برای پیروزی انقلاب به کار گرفت، برگرداندن اعتماد 
به نفس ملی مردم و احیای امر ملی در کشــور بود. تا قبل از انقلاب مردم و جمعیت بود ولی 
این جمعیت تبدیل به یک امت واحده و بر اســاس یک مبانی برخواسته از مکتب قرآن و اهل 
بیت نداشــتیم. این امام بود که با برداشــت خود و نگاه حکیمانه و فقیه گونه خود این مردم را 
آگاه و هدایت کرد و در این مســیر آورد و انقلاب را به پیروزی رساند.امام مردم باوری داشت. 
هم به خود هم به خدا و هم به مردم ایمان داشت. وقتی این موارد در کنار هم قرار گرفت، این 
اتفاق عظیم افتاد. مردم باوری امام از اسلام شناسی او و مکتب اهل بیت)ع( بود.وی تاکید کرد:  
امروز هم اگر کســی اســلام را غیر این بداند، فهم او را فهم مکتبی و انقلابی نمی دانیم. امروز 
منتظر واقعی را کســی میدانیم که صالح مصلح است و با ظلم مبارزه می کند. اگر کسی امروز 
به اعتماد به نفس ملی ضربه بزند، انقلابی نیست. امروز نیازمندیم تا در این مسیر حرکت کنیم. 
باید توجه کنیم تا خواســته و ناخواســته به گونه ای رفتار نکنیم که دست و زبان ما در اختیار 
دشمن قرار بگیرد و آب به آسیاب آنان بریزیم. بعد از انقلاب همان قدر که انتخابات یک مسیر 
مهم تحقق حضور مردم و مشارکت مردم شد و تبلور حضور مردم در عرصه های سیاسی بوده 
اســت به همین میزان هم برای ما حضور در مناســک و عرصه های مختلف مهم بوده اســت. 
حضور مردم در ایام الله بســیار ارزشمند اســت. این مناسک برای ما فرصت سازی می کنند و 
بقای انقلاب را تضمین می کند و انقلاب را با همه توطئه ها حفظ می کند. بســتر سازی مردم 
در این مناســک بسیار مهم است. باید تلاش کنیم بســترها را برای حضور مردم فراهم کنیم. 
نباید مردم را نســبت به این مناسک بی تفاوت کنیم.اســرائیل به تمام معنا از جبهه مقاومت 
شکســت خوردقالیباف گفت: همین آتش بســی که در ۳۰ دی ماه در غزه اتفاق افتاد، بسیار 
عظیم بود. دو هفته قبل در جمعی درباره حوادث فلسطین صحبت کردم. امام راحل چه کردند 
؟ ایشان در سال ۱۳۴۳ در موضوع کاپیتالاسیون فرمودند که هر مشکلی که در کشور است و 
با شــاه داریم این است که اینان سر سپرده رژیم صهیونسیتی و آمریکا هستند.  دشمن اصلی 
ما این ها هســتند. اســاس مبارزه ما با رژیم پهلوی از همینجاســت. امام راحل این موضوع را 
همین طور ادامه دادند. امام پس از پیروزی انقلاب اخرین جمعه ماه مبارک رمضان را به عنوان 
روز قدس اعلام کردند و فرمودند موضوع فلسطین موضوع تمام جهان اسلام است. چرا که ظلم 
بزرگی برای مسلمین اتفاق افتاده است.امام این مسئله را فراتر از ایران مطرح کردند و از همه 
مســلمین خواستند این کار اتفاق بیفتد. امروز بعد از چند دهه که امام دیگر بین ما نیست اما 
موضوع فلســطین موضوع جهان بشریت شد و جنایات رژیم صهیونسیتی و آمریکا باعث شد تا 
مردم در همه شهرها و دانشگاه ها به میدان بیایند. هرکسی بویی از انسانیت برده بود، در مقابل 
این موضوع ایستاد.وی ادامه داد: اسرائیل به تمام معنا از جبهه مقاومت شکست خورد. هم در 
حوزه راهبردی و هم تاکتیکی. این امام بود که با اعلام روز قدس چنین عظمتی را آفرید. مردم 
ســالاری و حضــور مردم به ارزش های اســلامی معنا می دهد. قبل و بعــد از انقلاب برای ما 
ســندهای بزرگی است تا از سنت های الهی و وظیفه شناسی در برابر مردم درس بگیریم. این 
موضوع برای امروز و فردای ما مهم است تا با همان همت و غیرت بایستیم. امام راحل و امثال 
او و امروز مقام معظم رهبری که چنین مکتبی را برای ما به یادگار گذاشتند،قدر بدانیم. حضور 
مردم یک راه حل است و نه یک مسئله. بعضی اوقات به گونه ای رفتار میکنیم که انگار مردم 
برای ما مسئله هستند. این ما هستیم که باید به درستی حضور مردم را تشخیص بدهیم. تجربه 
کرده ایم که بدون حضور مردم هیچ یک از مســائل و مشــکلات کشور قابل حل نیست.بدون 
مردم هیچ تحولی اتفاق نمی افتــادوی با بیان این که »مقام معظم رهبری می فرمایند:  امام ما 
امام تحول بود«، گفت: بدون مردم هیچ تحولی اتفاق نمی افتاد. فرقی بین مســایل سیاســی، 

فرهنگــی ، اقتصادی و امنیتی و دفاعی نیســت. در دوران دفــاع مقدس بنی صدر ملعون مانع 
حضور مردم در میدان جنگ شــد و می گفت مردم آموزش ندیده اند و نمی توانند بجنگند و از 
بین می روند.  بســیجیان که تبلور سازمان دهی مردم و اراده آنان در همین عرصه است، امکان 
حضور در جبهه ها را نداشــتند. اما از زمانی که بنی صدر عزل شــد و خیانت کرد و فرار کرد، 
مردم در دفاع مقدس حضور پیدا کردند. ۴۵ روز پس از فرار بنی صدر شکســت حصر آبادان و 
آزادسازی سوسنگرد و خرمشهر اتفاق افتادحرئیس  مجلس شورای اسلامی ادامه داد: مدافعین 
حرم نشان دادند جوانان امروز از جوانان ابتدای انقلاب، انقلابی تر هستند و در غربت به کسانی 
که وحدت اســلام را با تفرقه شیعه و سنی می خواســتند به هم بزنند، تو دهنی زدند. ما برای 
وحدت شیعه و سنی شهید سلیمانی را را دادیم. امروز هم برای حل مشکلات کشور در اقتصاد 
هم که در آن چالش داریم ، مردم باید در صحنه باشــند. رهبر انقلاب نیز دیروز در بازدید از 
نمایشگاهی که مجموعه های بخش خصوصی حضور داشتند، فرمودند که مشکلات اقتصادی با 
استفاده از بخش خصوصی حل میشود. با اقتصاد مردمی مشکلات حل می شود. وقتی بیش از 
۸۰ درصد اقتصاد ما دولتی می شــود، این فساد بوجود می آید.اگر مردم در عرصه باشند حتی 
در حوزه فرهنگی و آســیب های اجتماعی نیز حضور مردم راه حل است و متاسفانه آنان را به 
رســمیت نشــناخته ایم. این ضعف مدیریتی و بی توجهی ما است که آن طور که امام به خدا و 
مردم ایمان داشــت ما به مردم ایمان نداریم. توجه به نقــش عامه مردم به عنوان عوام گرایی 
نیست. حضور توده مردم در صحنه ها و عرصه های مختلف به عنوان رد تخصص گرایی و نقش 
نداشتن نخبگان نیست. اگر همان بسیجی که در میدان جنگ آمد، شهید سلیمانی ها و همت 
ها در میدان جنگ آمد، کاری که در دانشــکده به مدت ۴ سال انجام می شد در میدان جنگ 
کمتر از ۴ ماه  با کیفیت بیشــتری انجام می شد.نباید با دســته بندی ها مردم را جدا کردوی 
اظهــار کرد: اجازه ندهیم با مفهوم ســازی های غلط مردم باوری و میــدان داری مردم را از ما 
بگیرند. نباید با دســته بندی ها مردم را جدا کرد. در نظر داشــتن عامه مردم ، کاری سیاسی و 
دینی است. مردم ولی نعمت ما هستند. در عالم سیاست در همه حکومت ها باید به مردم توجه 
کرد. اما ما در اسلام وظیفه دینی نیز داریم. اگر حضور مردم را نداشته باشیم نصرت الهی شامل 
ما نمیشود. باید به باورهای قرآنی خود عمل کنیم. اساس انقلاب ما از بین بردن انحصار طلبی 
هــا و به میدان آوردن مردم بود.اینگونه امنیت ملی ما در ســطح کشــور و بین المللی تامین 
می شــود.رئیس مجلس شورای اسلامی در پایان خطاب به مسئولان ستادهای دهه فجر گفت: 
تلاش شما عزیزان در مناطقی از کشور که دیده هم نشود، امید آفرین است. سازمان تبلیغات 
اسلامی در موضوع بودجه دهی دارای مشکلاتی است اما قطعا نقش شما بسیار مهم است. نقش 
شــما به عنوان حلقه میانی مهم اســت. البته این نقش جای حضور مردم را نمی گیرد. ما نیز 
تلاش میکنیم تا کمک های خود را انجام دهیم. مرد الهی که به غیر از راه خدا گامی برنداشت 
و کلامی نگفت.وی یادآور شد: مردم باوری ما از متن دین برخواسته شده است و به تعبیر مقام 
معظم رهبری که می فرمایند امام بر سر مسائل دینی با هیچ کسی رودربایستی نداشت و مردم 
ســالاری دینی را از جای دیگر به دین ســنجاق نکردند. به همین دلیل برخی از جمهوریت و 
اسلامیت نظام دچار دوگانگی شده اند و بد فهمی از این موضوع پیدا کرده اند. جمهوری اسلامی 
حقیقتی واحد اســت. نقش مردم و مردم سالاری و معنی بخشی برخواسته از انقلابی است که 
امــام ما آن را به قدرت نرم امروز شناســاند و امــروز بعد ۴۵ ســال ارزش آن را فهمیده ایم. 
باطل الســحر تمام نقشه های دشــمن حضور مردم است.علت بقای انقلاب ما تا امروز در گروی 
حضور مردم در میدان اســترئیس مجلس شــورای اسلامی با اشــاره به این که »علت پیروزی 
انقلاب اســلامی حضــور وحدت آمیز مردم در صحنه های مختلف بوده اســت و مردم ما از هر 
قشــری در انقلاب حضور داشتند«، گفت: علت بقای انقلاب ما تا امروز در گروی حضور مردم 
در میدان اســت. همان ویژگی که رمز پیروزی انقلاب ما بود، برای حفظ آن نیز واجب اســت. 
این انحراف از انقلاب است که خیال کنیم بدون حضور متکثر و متراکم مردم می شود نظام را 
حفظ کرد. بدون مردم انقلاب حفظ نخواهد شد.  اگر دنبال انقلاب گری هستیم باید باور داشته 
باشــیم که وقتی می گوییم مردم یعنی منظورمان همه مردم است. نباید آنان را دسته بندی و 
یا تردشــان کنیم. نباید به گونه ای رفتار کنیم تا توده های مردم پراکنده شــوند. این خلاف 
دیانت و سیاســت ماســت. این خــلاف آرمان های انقــلاب و مکتب امام اســت. این خلاف 
رهنمودهای مقام معظم رهبری است.وی ادامه داد: یکی از مهم ترین فناوری های اجتماعی که 
امام برای پیروزی انقلاب به کار گرفت، برگرداندن اعتماد به نفس ملی مردم و احیای امر ملی 
در کشور بود. تا قبل از انقلاب مردم و جمعیت بود ولی این جمعیت تبدیل به یک امت واحده 
و بر اساس یک مبانی برخواسته از مکتب قرآن و اهل بیت نداشتیم. این امام بود که با برداشت 
خود و نگاه حکیمانه و فقیه گونه خود این مردم را آگاه و هدایت کرد و در این مســیر آورد و 
انقلاب را به پیروزی رساند.امام مردم باوری داشت. هم به خود هم به خدا و هم به مردم ایمان 
داشت. وقتی این موارد در کنار هم قرار گرفت، این اتفاق عظیم افتاد. مردم باوری امام از اسلام 
شناسی او و مکتب اهل بیت)ع( بود.وی تاکید کرد:  امروز هم اگر کسی اسلام را غیر این بداند، 
فهم او را فهم مکتبی و انقلابی نمی دانیم. امروز منتظر واقعی را کسی میدانیم که صالح مصلح 
است و با ظلم مبارزه می کند. اگر کسی امروز به اعتماد به نفس ملی ضربه بزند، انقلابی نیست. 
امروز نیازمندیم تا در این مسیر حرکت کنیم. باید توجه کنیم تا خواسته و ناخواسته به گونه ای 
رفتار نکنیم که دســت و زبان ما در اختیار دشمن قرار بگیرد و آب به آسیاب آنان بریزیم. بعد 
از انقلاب همان قدر که انتخابات یک مســیر مهم تحقق حضور مردم و مشــارکت مردم شد و 

تبلور حضور مردم در عرصه های سیاســی بوده اســت به همین میزان هم برای ما حضور در 
مناســک و عرصه های مختلف مهم بوده اســت. حضور مردم در ایام الله بسیار ارزشمند است. 
این مناسک برای ما فرصت سازی می کنند و بقای انقلاب را تضمین می کند و انقلاب را با همه 
توطئه ها حفظ می کند. بســتر سازی مردم در این مناسک بسیار مهم است. باید تلاش کنیم 
بسترها را برای حضور مردم فراهم کنیم. نباید مردم را نسبت به این مناسک بی تفاوت کنیم.

اسرائیل به تمام معنا از جبهه مقاومت شکست خوردقالیباف گفت: همین آتش بسی که در ۳۰ 
دی ماه در غزه اتفاق افتاد، بســیار عظیم بود. دو هفته قبل در جمعی درباره حوادث فلسطین 
صحبت کردم. امام راحل چه کردند ؟ ایشان در سال ۱۳۴۳ در موضوع کاپیتالاسیون فرمودند 
که هر مشکلی که در کشور است و با شاه داریم این است که اینان سر سپرده رژیم صهیونسیتی 
و آمریکا هستند.  دشمن اصلی ما این ها هستند. اساس مبارزه ما با رژیم پهلوی از همینجاست. 
امام راحل این موضوع را همین طور ادامه دادند. امام پس از پیروزی انقلاب اخرین جمعه ماه 
مبــارک رمضان را به عنوان روز قدس اعلام کردند و فرمودند موضوع فلســطین موضوع تمام 
جهان اسلام است. چرا که ظلم بزرگی برای مسلمین اتفاق افتاده است.امام این مسئله را فراتر 
از ایران مطرح کردند و از همه مســلمین خواستند این کار اتفاق بیفتد. امروز بعد از چند دهه 
که امام دیگر بین ما نیســت اما موضوع فلســطین موضوع جهان بشریت شد و جنایات رژیم 
صهیونسیتی و آمریکا باعث شد تا مردم در همه شهرها و دانشگاه ها به میدان بیایند. هرکسی 
بویی از انســانیت برده بود، در مقابل این موضوع ایستاد.وی ادامه داد: اسرائیل به تمام معنا از 
جبهه مقاومت شکســت خورد. هم در حوزه راهبردی و هم تاکتیکی. این امام بود که با اعلام 
روز قدس چنین عظمتی را آفرید. مردم ســالاری و حضور مردم به ارزش های اســلامی معنا 
می دهد. قبل و بعد از انقلاب برای ما ســندهای بزرگی اســت تا از ســنت های الهی و وظیفه 
شناســی در برابر مردم درس بگیریم. این موضوع برای امروز و فردای ما مهم است تا با همان 
همت و غیرت بایســتیم. امام راحل و امثال او و امروز مقام معظم رهبری که چنین مکتبی را 
برای ما به یادگار گذاشــتند،قدر بدانیم. حضور مردم یک راه حل است و نه یک مسئله. بعضی 
اوقات به گونه ای رفتار میکنیم که انگار مردم برای ما مســئله هستند. این ما هستیم که باید 
به درســتی حضور مردم را تشخیص بدهیم. تجربه کرده ایم که بدون حضور مردم هیچ یک از 
مســائل و مشکلات کشور قابل حل نیســت.بدون مردم هیچ تحولی اتفاق نمی افتادوی با بیان 
این که »مقام معظم رهبری می فرمایند:  امام ما امام تحول بود«، گفت: بدون مردم هیچ تحولی 
اتفاق نمی افتاد. فرقی بین مســایل سیاســی، فرهنگی ، اقتصادی و امنیتی و دفاعی نیست. در 
دوران دفــاع مقدس بنی صدر ملعون مانع حضور مردم در میدان جنگ شــد و می گفت مردم 
آموزش ندیده اند و نمی توانند بجنگند و از بین می روند.  بسیجیان که تبلور سازمان دهی مردم 
و اراده آنان در همین عرصه اســت، امکان حضور در جبهه ها را نداشتند. اما از زمانی که بنی 
صدر عزل شد و خیانت کرد و فرار کرد، مردم در دفاع مقدس حضور پیدا کردند. ۴۵ روز پس 
از فرار بنی صدر شکســت حصر آبادان و آزادســازی سوســنگرد و خرمشهر اتفاق افتاد.رئیس  
مجلس شــورای اسلامی ادامه داد: مدافعین حرم نشــان دادند جوانان امروز از جوانان ابتدای 
انقلاب، انقلابی تر هســتند و در غربت به کســانی که وحدت اســلام را با تفرقه شیعه و سنی 
می خواســتند به هم بزنند، تو دهنی زدند. ما برای وحدت شــیعه و سنی شهید سلیمانی را را 
دادیم. امروز هم برای حل مشــکلات کشــور در اقتصاد هم که در آن چالش داریم ، مردم باید 
در صحنه باشــند. رهبر انقلاب نیز دیروز در بازدید از نمایشــگاهی کــه مجموعه های بخش 
خصوصی حضور داشــتند، فرمودند که مشــکلات اقتصادی با استفاده از بخش خصوصی حل 
میشــود. با اقتصاد مردمی مشــکلات حل می شــود. وقتی بیش از ۸۰ درصد اقتصاد ما دولتی 
می شــود، این فســاد بوجود می آید.اگر مردم در عرصه باشند حتی در حوزه فرهنگی و آسیب 
های اجتماعی نیز حضور مردم راه حل اســت و متاســفانه آنان را به رسمیت نشناخته ایم. این 
ضعف مدیریتی و بی توجهی ما اســت که آن طور که امام به خدا و مردم ایمان داشــت ما به 
مردم ایمان نداریم. توجه به نقش عامه مردم به عنوان عوام گرایی نیست. حضور توده مردم در 
صحنه ها و عرصه های مختلف به عنوان رد تخصص گرایی و نقش نداشتن نخبگان نیست. اگر 
همان بســیجی که در میدان جنگ آمد، شهید ســلیمانی ها و همت ها در میدان جنگ آمد، 
کاری که در دانشــکده به مدت ۴ سال انجام می شد در میدان جنگ کمتر از ۴ ماه  با کیفیت 
بیشــتری انجام می شد.نباید با دســته بندی ها مردم را جدا کردوی اظهار کرد: اجازه ندهیم با 
مفهوم ســازی های غلط مردم باوری و میدان داری مردم را از ما بگیرند. نباید با دسته بندی ها 
مردم را جدا کرد. در نظر داشتن عامه مردم ، کاری سیاسی و دینی است. مردم ولی نعمت ما 
هســتند. در عالم سیاســت در همه حکومت ها باید به مردم توجه کرد. اما ما در اسلام وظیفه 
دینی نیز داریم. اگر حضور مردم را نداشته باشیم نصرت الهی شامل ما نمیشود. باید به باورهای 
قرآنی خود عمل کنیم. اساس انقلاب ما از بین بردن انحصار طلبی ها و به میدان آوردن مردم 
بود.اینگونه امنیت ملی ما در ســطح کشور و بین المللی تامین می شود.رئیس مجلس شورای 
اسلامی در پایان خطاب به مسئولان ستادهای دهه فجر گفت: تلاش شما عزیزان در مناطقی 
از کشور که دیده هم نشود، امید آفرین است. سازمان تبلیغات اسلامی در موضوع بودجه دهی 
دارای مشکلاتی است اما قطعا نقش شما بسیار مهم است. نقش شما به عنوان حلقه میانی مهم 
است. البته این نقش جای حضور مردم را نمی گیرد. ما نیز تلاش میکنیم تا کمک های خود را 

انجام دهیم.

پیروز واقعی جنگ ۴۷۰ روزه، جبهه 
گسترده مقاومت است

ســفیر ایران در لبنان گفت: پیروز واقعی جنگ ۴۷۰ روزه، جبهه گســترده مقاومت است.به 
گزارش خبرگزاری مهر، مجتبی امانی ســفیر ایران در لبنان در ایکس نوشــت: بعد از توافق 
آتش بس بین لبنان و رژیم صهیونیســتی، یکی از سفرای خارجی مقیم لبنان در ملاقاتی با 
من مدعی شــد اسرائیل هشــتاد درصد توان رهبری، عملیاتی و نظامی    حزب الله را از بین 
برده است! به او گفتم اگر این ادعا صحیح باشد، چرا رژیم صهیونیستی جنگ را مدت کوتاه 
دیگری ادامه نداد تا بیســت درصد بقیه را نیز تکمیل و ادعای پیروزی اش نمایان باشــد؟ او 

هیچ پاسخی نداشت.
 رژیم صهیونیستی و نتانیاهو در جنگ روانی خود این ادعا را درباره حماس نیز تکرار می کنند، 
اما اوضاع داخلی هر طرف نشان می دهد که علیرغم همه جنایت های این رژیم، پیروز واقعی 

این جنگ ۴۷۰ روزه، جبهه گسترده مقاومت است.

معاون اجرایی رئیس جمهوری از برگزاری دیدار رئیس جمهور پزشکیان با مردم خوزستان 
در ساعت ۱۴ امروز خبر داد.به گزارش ایسنا، محمدجعفر قائم پناه در حساب کاربری خود 
در شبکه اجتماعی ایکس با اشاره به سفر استانی رئیس جمهوری به خوزستان، نوشت:»در 
ادامه دیدارهای مردمی در  سفرهای استانی دولت، امروز سوم بهمن ساعت ۱۴ همراه با 
 رئیس جمهور پزشکیان، در سالن ورزشی امام رضا )ع( مجتمع نفت با مردم عزیز اهواز 
دیدار خواهیم داشت.«سفر استانی رئیس جمهوری به خوزستان در روزهای چهارشنبه 
اقتصادی،  فعالان  با  انجام می شود.پزشکیان سه نشست  بهمن  و پنجشنبه چهارم  سوم 
فرهنگیان و نخبگان و همچنین فعالان سیاسی، اجتماعی و فرهنگی استان خوزستان 

دارد و در جلسه شورای برنامه ریزی و توسعه استان نیز شرکت می کند

ابراز همدردی سخنگوی وزارت خارجه با قربانیان  ابراز همدردی سخنگوی وزارت خارجه با قربانیان 
حادثه آتش سوزی در ترکیه سخنگوی وزارت امور خارجه مراتب تسلیت و همدردی مردم و دولت 
جمهوری اسلامی ایران را با خانواده های جان باختگان، دولت و مردم کشور همسایه و دوست، ترکیه 
ابراز کرد. به گزارش خبرگزاری مهر، اسماعیل بقایی سخنگوی وزارت امور خارجه با اشاره به حادثه 
ناگوار آتش سوزی در هتلی در استان بولو ترکیه، مراتب تسلیت و همدردی مردم و دولت جمهوری 
اســلامی ایران را با خانواده های جان باختگان، دولت و مردم کشــور همسایه و دوست، ابراز نمود و 
از خداوند متعال برای جان باختگان حادثه رحمت و مغفرت و برای مجروحان ســلامتی و بهبودی 

مسئلت کرد.

رئیس جمهوری ساعت ۱۴ امروز میهمان 
حادثه آتش سوزی در ترکیهمردم خوزستان است
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گزیده خبرگزیده خبر راه آهن چابهار - زاهدان؛ شاهراه جدید تجارت آسیای میانه و جنوب آسیا

راه آهن چابهار - زاهدان؛ شــاهراه جدید تجارت آسیای میانه و جنوب آسیا
کارشــناس ارشد ساخت و توســعه زیربناهای حمل ونقل کشــور گفت: تکمیل خط 
ریلــی چابهار - زاهدان، موجب اتصال آســیای میانه و افغانســتان به آب های آزاد 
اقیانوسی شود.ســید مرتضی ناصریان کارشناس ارشد ســاخت و توسعه زیربناهای 
حمل ونقل کشــور در گفتگو بــا خبرنگار مهر با اشــاره ظرفیت های موجود در بندر 
چابهار و ضرورت اتصال هرچه ســریع تر این بندر به شــبکه راه آهن کشور، گفت: در 
حــال حاضر خط ریلی به طول ۶۲۸ کیلومتر از چابهار به زاهدان در حال ســاخت 
اســت که بخشــی از آن )زاهدان به خاش( به بهره برداری رسیده و ساخت بقیه آن 
نیز با منابع مالی دولتی با شــتاب صورت می گیرد و جز طرح های ویژه دولت اســت 
و جــا دارد از حمایت ویژه مقام معظــم رهبری دام ظله از این طرح تقدیر کرد، زیرا 

ایشــان در ســال ۱۳۹۸ با اختصاص ۳۰۰ میلیون دلار از منابع صندوق توسعه ملی 
به این طرح مهم موافقت کردند و در ســال ۱۴۰۱ نیز اجازه اســتفاده از منابع مالی 
تهاتــر نفتی برای برخی طرح های مهم حمل و نقــل را دادند و به این ترتیب طرح 
راه آهن چابهار - زاهدان از منابع مالی مناســب برخوردار شده است.ناصریان افزود: 
این خط ریلی ۷۵ درصد پیشــرفت فیزیکی دارد که بندر شــهید بهشتی چابهار را 
به شــبکه راه آهن متصل می کند و خط ریلی دیگری کــه در امتداد راه آهن چابهار 
- زاهدان در راســتای شــمالی- جنوبی قرار دارد از زاهدان به مرز میلک می رسد و 
بعد شــهر بیرجند را پوشــش می دهد و در نهایت در ایستگاه یونسی )نزدیک تربت 
حیدریه( به شــبکه موجود راه آهن متصل می شــود، و محور میان بر قابل توجهی در 
شــبکه ریلی شکل می گیرد که راه گذر )کریدور( ترانزیتی شرق کشور را در راستای 
شــمالی - جنوبی فراهم می کند، به عبارت دیگر اگر زاهدان به یونســی متصل شود 

بار از چابهار به سمت سرخس در مسیر مستقیم می تواند سیر کند که موجب بهبود 
ارتباط ریلی با افغانســتان و ترکمنســتان می شــود و به تبع آن کشورهای آسیای 
میانه و روســیه هم امکان حمل بار بیشــتری را خواهند داشــت و این محور مورد 
علاقه کشــور هندوستان نیز به شمار می رود.وی یادآور شد: اتمام این راه گذر ریلی، 
عبور کالا از شــمال به جنوب و بالعکس را ســرعت می هد و با توجه به برآوردهای 
صورت گرفته، حجم باری که در مسیر راه گذر شمال به جنوب از روسیه و کشورهای 
حوزه CIS به ســمت هند و برعکس با افتتاح مســیر ریلی چابهار - زاهدان -یونسی 
به حدود ۲ میلیون تن در ســال می رســد. البتــه تحقق بارهــای ترانزیتی بیش از 
وابســتگی به تکمیل زیرساخت ریلی، به وضعیت توقف های بارها در گمرکات و بنادر 
و هماهنگــی نهادهای متعــدد داخلی و بین المللی و امکانات لجســتیکی و تعرفه ها 
و زمان ســیر بستگی دارد و کشــور ما در جذب بار ترانزیتی موفقیت نسبی نداشته 
و امید اســت با تحول در این زمینه و تشکیل ســتاد عالی ترانزیت و رفع مشکلات 
مدیریتــی و نرم افزاری روند جذب بارهای ترانزیتی اصلاح شود.کارشــناس ارشــد 
ســاخت و توســعه زیربناهای حمل ونقل کشــور تصریح کرد: بندر چابهار و راه آهن 
مزبور برای تســهیل صادرات و واردات استان های خراسان رضوی، خراسان شمالی و 
جنوبی و سیســتان و بلوچســتان نیز مهم است و راه آهن چابهار حمل ونقل بارهای 
داخلی و مســافری بین مناطق استان سیســتان و بلوچستان را مقدور می کند؛ این 
طــرح علاوه بر جنبه بین المللی از ابعاد توســعه مناطق شــرقی و جنوبی کشــور و 
آمایش ســرزمینی و توســعه اقتصاد دریا محور اهمیت بالایی دارد و باعث شکوفایی 
و رونق بیشــتر در استان بزرگ و مستعد سیســتان و بلوچستان از ابعاد اقتصادی و 
اجتماعــی خواهد شــد.به گفته ناصریان؛ هم اکنون طرح هــای بزرگ تولید فولاد و 
پتروشــیمی در اطراف چابهار در دست اجراست که برای حمل انبوه مواد و تولیدات 
نیازمنــد راه آهن چابهار خواهند بودوی ادامه داد: رســیدن خط راه آهن به چابهار و 
اتصال آن به بندر شــهید بهشــتی می تواند، موجب اتصال آسیای میانه و افغانستان 
به آب های آزاد اقیانوســی شود. از این رو کشــورهای هندوستان، روسیه و آسیای 
میانــه مســتمراً پیگیر تکمیل این طرح و اســتفاده از این کریدور به عنوان مســیر 
مناســب برای حمل کالاها از آســیای میانه به جنوب آسیا هســتند.ناصریان تاکید 
کرد: اتصال بندر چابهار به خط آهن سراســری، ظرفیت جابه جایی ۷.۷ میلیون تن 
بار و ۲ میلیون مســافر در ســال را ایجاد می کند که علاوه بر درآمد ترانزیت ریلی، 
در افزایش درآمدهای بندری و گمرکی و حمل بارهای داخلی راه آهن مؤثر اســت، 
همچنین برآورد می شــود در شــرایط خوش بینانه دو طرح فوق به صورت مستقیم 
و غیرمســتقیم تا حدود ۳۰۰ میلیون دلار در ســال برای کشور درآمدزایی ارزی و 
ریالی ایجاد خواهند داشت.وی در پایان با اشاره به اینکه ۱۰ سال از آغاز طرح خط 
ریلی چابهار - زاهدان می گذرد اما هنوز تکمیل نشــده، گفت: در اوایل امسال برخی 
افراد گفتند که این خط ریلی تا پایان امســال تکمیل می شــود اما این ادعا صحیح 
نیســت، حتی اینکه سال آینده به بهره برداری برســد، دشوار خواهد بود و علاوه بر 
اســتمرار اعتبار کافی نیازمند تلاش فوق العاده اجرایی اســت و احتمالاً افتتاح این 

طرح در سال ۱۴۰۵ خواهد بود.

بانک مرکزی برای تخصیص ارز واردکنندگان 
اقلامی که مشــمول ارز ترجیحی می شوند، 
خودمختار عمل کرده و مصوبات کمیســیون 
اقتصادی دولت و ستاد تنظیم بازار را نادیده 
گرفته اســت.به گــزارش خبرگــزاری مهر، 
مسیح کشــاورز، دبیر انجمن تولیدکنندگان 
و تأمین کننــدگان برنج ایــران گفت: تأمین 
برنج به عنــوان دومین محصــول پرمصرف 
وابســتگی ۴۰  غذایی در کشــور، همچنان 
تــا ۵۰ درصــدی بــه واردات دارد و بانک 
مرکزی باید متوجــه عواقب عدم همراهی با 
واردکنندگان این محصول باشد، چراکه عدم 
واردات به موقع برنــج می تواند تبعات منفی 
جدی داشته و ســفره خانوار ایرانی به ویژه 
دهک های کم برخــوردار را با تهدیدی جدی 
رو به رو کند و هشــدار کمبــود و گرانی در 
داخل و خسارت های جبران ناپذیر به اعتبار 
جهانــی واردکننــدگان فقــط متوجه بانک 
مرکزی است.وی ادامه داد: بر اساس آخرین 
مصوبه ســتاد تنظیم بازار علاوه بر ۶۰۰ هزار 
تن برنجی که در ۱۰ ماه گذشــته سال وارد 

شده اســت و با توجه به فرارسیدن ماه مبارک رمضان و عید نوروز به عنوان دو پیک 
زمانی که با افزایش تقاضا در بازار برنج رو به رو هســتیم تا پایان سال باید ۴۰۰ هزار 
تن برنج وارد کشــور شــود.دبیر انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران با 
اشــاره به مصوبه این ستاد مبنی بر تسریع ثبت ســفارش ۴۰۰ هزار تن برنج توسط 
وزارت جهاد کشاورزی پیش از فرارسیدن زمان اوج تقاضا در بازار این محصول، مطرح 
کرد: متأســفانه علیرغم بررسی های کارشناســی و تأکید بر این میزان واردات، وزارت 
جهاد کشــاورزی تنها ۲۰۰ هزار تن ثبت سفارش را اعلام کرده که پاسخگوی بحران 
کمبود و گرانی و تهدید امنیت غذایی کشــور نیست.کشــاورز یادآور شــد: همچنین 
مصوب شــد تا ســازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان بر اساس قیمت 
پایه کمیته ارزی وزارت جهاد کشــاورزی و سایر هزینه های واردات، سقف قیمت برنج 
وارداتی را تعیین و وزارت جهاد کشــاورزی نیز شــبکه توزیع آن را مشخص کند.وی 
گفت: این ســتاد همچنین مصوب کرد اگر پس از عرضه برنج در شبکه فروش نرخ ارز 
تغییر کند، برنج های فروخته شــده مشمول مابه التفاوت نمی شوند و همچنین با توجه 
به مطالبات ارزی واردکنندگان از نیمه دوم ســال ۱۴۰۲، بانک مرکزی موظف شد با 
همکاری وزارت جهاد کشــاورزی نســبت به تخصیص ارز به محموله های معوق اقدام 
کند.وی ادامه داد: در این خصوص هم متأسفانه تاکنون توسط بانک مرکزی و وزارت 
جهاد کشــاورزی هیچ اقدامی انجام نشــده، لذا مجدد تاکید می کنم اولویت تخصیص 
ارز با مطالبات باقیمانده ســال ۱۴۰۲ شرکت ها تا تیرماه، زمان آخرین تخصیص داده 
شــده و همچنین اختصاص ســهمیه تخصیص ارزی ویژه به برنج تا پایان سال ۱۴۰۳ 
می توانــد اعتماد را بــه واردکنندگان برگردانده و تهدید پیــش روی عدم ترخیص و 
عرضه محموله های وارد شــده و در حال حمل به کشــور از محل ثبت ســفارش های 
جدیــد را رفع کند، تعلل جایز نیســت و باید پاســخگوی بحران های احتمالی کمبود 
و گرانی پایان سال باشــند.دبیر انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران با 
اشاره به اینکه تأخیر چندین ماهه تخصیص ارز برای واردات برنج آن هم در شرایطی 
که واردکنندگان با منابع مالی خود اقدام به واردات کرده و پس از فروش محصول در 
بازار و تأیید وزارت جهاد کشاورزی در فهرست تخصیص ارز قرار می گیرند، هزینه های 

ســنگینی را بر واردکنندگان تحمیل 
می کنــد، تصریح کــرد: مدیران بانک 
مرکزی بــه گونه ای رفتــار می کنند 
که گویی ارز ترجیحی که قرار اســت 
برای برنج پرداخت شــود را از منابع 
مالی شخصی شــان تأمیــن می کنند 
و بــرای همین ترجیــح می دهند به 
واردات برنج ارز تجــاری تعلق گیرد 
تــا از محل فروش آن به بازار ســود 
بیشــتری به دســت آورند.وی اظهار 
کــرد: در حال حاضــر اختصاص ارز 
ترجیحــی بــه واردات برنــج، امتیاز 
بــا  چراکــه  نمی شــود،  محســوب 
سنگ اندازی های بانک مرکزی تبدیل 
به یــک چالش شــده و تأخیر چند 
ماهه در تخصیص ارز که بعضاً تا یک 
ســال هم ادامه پیدا می کند، موجب 
تحمیل هزینه های ســربار سنگین بر 
واردکنندگان می شــود که در نهایت 
موجب شــده تا قیمت ارز ترجیحی 
بــرای واردکننــدگان برنــج گاهاً از 
قیمت ارز تجاری بیشــتر شود.کشــاورز با یادآوری اینکه برخی از هزینه های ســربار 
مانند ســود وام های ارزی از بانک های داخلی از ســوی کمیته قیمت گذاری سازمان 
حمایــت از مصرف کننــدگان و تولیدکننــدگان پذیرفته نمی شــود، گفت: در چنین 
شــرایطی واردکنندگان برنج متحمل خسارت می شوند، از این رو از دولت می خواهیم 
اگــر نمی تواند شــرایطی فراهم کند کــه بانک مرکزی از مصوبات و دســتورالعمل ها 
تبعیــت کند، ارز برنــج را از ترجیحی به تجاری تبدیل کند تــا تجار واردکننده برنج 
بتوانند بدون دغدغه تأمین ارز فعالیت و با ســرعت بخشــیدن به پروســه واردات و با 
حذف هزینه های ســربار با قیمت مطلوب محصول را وارد بازار کنند.وی با اشــاره به 
اینکه ارز برخی شــرکت های عضو انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران 
بیش از یک سال اســت که پرداخت نشده است، افزود: یکی از اقدامات سوال برانگیز 
بانــک مرکزی برای تخصیص ارز واردکنندگان برنج، دریافت معادل ریالی آن چندین 
مــاه پیش از تأمین ارز هســت و با تعلل در پرداخت ارز، با منابــع ریالی و همچنین 
ارزی دیگران احتمال زمینه کاســبی در فرآینــد تأمین را فراهم می کنند.دبیر انجمن 
تولیدکننــدگان و تأمین کنندگان برنج ایران با اشــاره به اینکه ســال گذشــته نیز با 
دخالــت بانک مرکزی در کار ســازمان حمایت، با اعلام رفــع تعهدات ارزی منوط به 
تأیید عرضه با قیمت ارز ترجیحی موجب پرداخت ظالمانه مابه التفاوت شــدند، ادامه 
داد: باید به این نکته توجه شــود که شــرکت های فعال در حــوزه واردات برنج منابع 
مالــی نامحدود در اختیار ندارند و از محل گردش ســرمایه می توانند به فعالیت خود 
ادامه دهند و بلوکه شــدن چند ماهه سرمایه نزد بانک مرکزی، ادامه فعالیت ایشان را 
با چالش روبرو می کند.وی با اشاره به اینکه فعالان اقتصادی از عالی ترین نهاد مالی و 
پولی کشور توقع شفافیت دارند، گفت: آنچه امروز با آن مواجه هستیم تنها ساختمان 
بانک مرکزی شیشــه ای است و در عمل شــاهد پیچیدگی در سیاست گذاری و عدم 
شــفافیت در عملکرد هستیم.کشــاورز در پایان تأکید کرد: بخش خصوصی کشور از 
وزیر امور اقتصادی و دارایی می خواهد نســبت به انتصابات و تغییر در مدیریت بانک 
مرکزی اقدام کند تا شاید بانک مرکزی از همراهی با تحریم ها و مواضع خصمانه علیه 

بخش خصوصی دست بردارد.

رئیس انجمن قطعه سازان خودرو: 
دغدغه برخی نمایندگان مجلس فقط 

واردات خودرو است

رئیس انجمن قطعه سازان خودرو:  دغدغه برخی نمایندگان مجلس فقط واردات خودرو است
ایسنا/مازندران رئیس انجمن قطعه سازان خودرو با بیان این که دغدغه برخی نمایندگان مجلس 
جهت واردات خودرو، برای ما قابل قبول نیست، گفت: برخی نمایندگان مجلس برای رشد تولید 
داخلی خودرو تلاشــی نمی کنند و دغدغه آنها فقط واردات است. محمدرضا نجفی منش شامگاه 
سه شنبه ۲ بهمن در هفتمین نمایشگاه تخصصی قطعات، لوازم خودرو و منابع وابسته مازندران که 
در محل نمایشگاه بین المللی قائمشهر برگزار شد، با اشاره به این که باید توان خود را برای تولید 
محصولات صنعتی باکیفیت بیشتر کنیم، افزود: امروز بخشی از توانمندی های استان مازندران و 
۱۷ استان کشور که دارای انجمن قطعه سازان خودرو هستند، در این نمایشگاه ارائه شده است. 
رئیس انجمن قطعه سازان خودرو تصریح کرد: تمامی انجمن ها توانمند هستند و باید از پتانسیل 
آنها جهت آباد کردن کشــور استفاده کنیم. نجفی منش با بیان این که ایران را خود ایرانی ها باید 
بســازند، تاکید کرد: راه و مسیر ما طبق بیان مقام معظم رهبری، تولید است و تعهد داریم تمام 
نواقــص را در تولید برطرف کنیم. رئیس انجمن قطعه ســازان خودرو:  دغدغه برخی نمایندگان 
مجلس فقط واردات خودرو اســت در ادامه این مراســم، دبیر انجمن قطعه سازان خودرو نیز با 
اعلام این که انجمن قطعه ســازان خودرو کشور متشکل از ۱۷ استان قطعه ساز است، یادآور شد: 
استفاده از بخش خصوصی بالغ مطالبه گر، برای مدیران بهتر است و اگر زمانی مجموعه حاکمیت 
ما به ســمتی برود که مطالبه گر نباشد، نمایندگان مجلس جلوی آن را بگیرند. آرش محبی نژاد 
ادامه داد: صنعت خودروی زیان دیده ی ورشکســته، روی دســت دولت مانده است و دولت قصد 
خصوصی سازی آن را دارد. وی خصوصی سازی صنعت خودرو را درست ترین کار ممکن برشمرد 
و گفت: ۱۸۵۰عضو در ۱۷ اســتان کشور داریم، که ۲۰۰ عضو با سایپا مشترک نیست و ۱۲۰۰ 
قطعه ســاز رده ی یک داریم و باقی آنها تجاری هســتند. دبیر انجمن قطعه سازان خودرو  گفت: 
تصدی گری دولتی باید جای خود را به سیاســت گذاری مرکزی و هدایت راهبردی بدهد. رئیس 
انجمن قطعه سازان خودرو:  دغدغه برخی نمایندگان مجلس فقط واردات خودرو است محبی نژاد 
عنوان کرد: ۲۴ نهاد دخیل در صنعت خودرو داریم اما یکی باید فرماندهی واحد صنعت خودرو 
را در دســت بگیرد. او گفت: در ســال ۱۳۹۰، تعداد ۱ میلیون و ۳۰۰ هزار دستگاه خودرو تولید 
کردیم ولی اکنون تولید ما کاهش یافته است.  در ادامه این مراسم، رضا گنجی، سرپرست معاونت 
اقتصادی اســتانداری مازندران نیز با بیان این که امروز در هفتمین نمایشگاه قطعات خودرویی 
در قائمشــهر حضور یافته ایم، بیان کرد: بیش از ۵۰ شــرکت در این نمایشگاه حضور پیدا کرده  
و محصولات خود را به نمایش گذاشــته اند که این امر نشان دهنده توانمندی صنعت خودرویی 
مازندران است. رئیس انجمن قطعه سازان خودرو:  دغدغه برخی نمایندگان مجلس فقط واردات 
خودرو اســت او با بیان این که امیدواریم بتوانیم از تمام ظرفیت ها برای پیشــبرد توسعه استان 
اســتفاده کنیم، گفت: در بازدید از غرفه ها، برای پیشرفت و توسعه صنعت استان به ویژه صنعت 
خودرو که بسیار برای مردم و همچنین تولیدکنندگان جذاب است، اعلام آمادگی کرده ایم.عمران 
عباسی کالی، نماینده مردم قائمشهر در مجلس شورای اسلامی نیز با بیان این که مازندرانی ها در 
انجام همه کارها برتر هستند، یادآور شد: باید بستر تولید قطعات خودرو را تا حداقل ۵ درصد در 
بازه زمانی ۳ ساله در مازندران فراهم کنیم. وی تصریح کرد: بخشی از مشکلات این عرصه به خانه 
ملت برمی گردد اما صنعت خودرو علی رغم تمامی تلاش ها در گفتار و عمل، ۱۱۰ همت بدهکاری 
دارد که فقط مربوط به امروز نیست. عباسی ادامه داد: اگر بی هدف و بی برنامه بخواهیم در مسیر 
عمرانی قدم برداریم، قطعا در آینده ثمره ای نخواهد داشــت. رئیس انجمن قطعه سازان خودرو:  
دغدغه برخی نمایندگان مجلس فقط واردات خودرو اســت ایــن نماینده مجلس، مداخله ی 
سیاســت در عرصه صنعت را امر غلطی برشــمرد و گفت: پرداخت بدهی های سیاسی توسط 
صنعتکاران نادرســت است. نماینده مردم قائمشــهر در مجلس، صنعت را یک امر تخصصی 
دانست و اظهار کرد: دســت سیاسیون باید از عرصه صنعت کوتاه شود، زیرا صنعت یک علم 
اســت و از قرن ۱۷ متولد شــده است. وی خاطرنشــان کرد: فاتحان صنعت، صاحبان خرد و 
اندیشمندان هستند و سیاســتمداران باید در جایگاه خود باشند. سیدمجتبی رضوی، رئیس 
خانه صنعت، معدن و تجارت مازندران نیز با تاکید بر این که ما ناترازی نیروی انســانی داریم، 
بیان کرد: امروزه درگیر مســائلی هستیم که در به وجود آمدن آن هیچ نقشی نداشته ایم. وی 
افزود: ارزش صنعت تولید قطعات خودرو، بالاتر از تمام صنعت های دنیا اســت. رئیس انجمن 
قطعه ســازان خودرو:  دغدغه برخی نمایندگان مجلس فقط واردات خودرو است رئیس خانه 
صنعت، معدن و تجارت مازندران تصریح کرد: تولیدکنندگان قطعات خودرو، نماد فداکاری و 
ایثار هستند، زیرا این ناترازی ها بر تمام جان و مال ما تاثیر می گذارد اما با وجود این مشکلات 
همچنان مشغول کار هستند. این مسئول بیان کرد: یک رابطه ارباب رعیتی بین قطعه سازان 
و شــرکت ها وجود دارد و مصائب و سختی های این صنعت بسیار بیشتر از صنایع دیگر است.

مدیرعامل ســاپکو: ایران خودرو و ســایپا ۲۲۰ همت زیان انباشــته دارندکیانوش پورمجیب، 
مدیرعامل شرکت ساپکو نیز اظهار کرد: در حال حاضر برای حدود ۶۰۰ سازنده، خدمتگزاری 
می کنیم و قطعات ایران خودرو را تامین می کنیم. این فعال صنعتی با اشاره به این که مازندران 
سهم ۳ درصدی از حجم ریالی در تامین قطعات خودروی کشور را دارد، تصریح کرد: با توجه 

به منابع انسانی و زیرساختی، این حجم از تولیدات کم است. 
وی بــا بیــان این که در صنعت خودرو بــا چالش های زیادی مواجه هســتیم، گفت: در دهه 
۸۰ در گــروه صنعتی ایران خودرو بالغ بر یک میلیارد دلار ســرمایه گذاری کردیم ولی در دهه 
۹۰ بــا توجه به سیاســت گذاری ها و محدودیت ها، با روندی که انتظار داشــتیم پیش نرفت. 
رئیس انجمن قطعه سازان خودرو:  دغدغه برخی نمایندگان مجلس فقط واردات خودرو است 
پورمجیب خاطرنشــان کرد: به گونه ای در صنعت خودروســازی عمل شده است که در حال 
حاضر شــرکت ایران خودرو ۱۲۰ همت و گروه خودروسازی ســایپا ۱۰۰ همت زیان انباشته 
دارند. مدیرعامل شــرکت ســاپکو با بیان این که نوع حکمرانی در صنعت خودرو سازی سبب 
شد تا شــاهد این میزان انباشت زیان باشــیم، گفت: بخش قابل توجهی از توان تکنولوژیکی 
در صنعت خودروســازی حاکم اســت اما، این که چرا مردم از صنعت خودرو ســازی کشور 
نارضایتی دارند، باید به سیاســت های درونی توجه کنیم. این فعال در صنعت خودروســازی 
یادآور شــد: توانمندی در خودروسازی وجود دارد. در ساخت خوروهای برقی و هیبریدی نیز 
پیشــرفت های خوبی وجود دارد اما باید نوع نگاه به صنعت ملی ما بازنگری شــود تا صنعت 
خودرو زیان ده نشود و باید در نحوه حکمرانی به درستی عمل کنیم. رئیس انجمن قطعه سازان 
خودرو:  دغدغه برخی نمایندگان مجلس فقط واردات خودرو اســتوی افزود: علی رغم تمامی 
محدودیت ها، ســهم ما در تولید قطعات خودرو به ۲ هزار و ۳۰۰ قطعه رســیده و برنامه ی ما 

این است که این میزان را به ۲ هزار و  ۵۰۰ قطعه برسانیم.

کارنامه ۹ ماهه جاده مخصوصی ها/ 
زیان دهی رو به کاهش

اطلاعات و صورت های مالی خودروســازان بزرگ )ایران خودرو و سایپا( در ۹ ماهه امسال 
نشــان می دهد که هر چند زیان عملیاتی همچنان وجود دارد، اما میزان زیاندهی و زیان 
ناخالص کاهش قابل توجهی داشته است.به گزارش ایسنا، بر اساس آنچه که دو خودروساز 
بزرگ کشــور از اطلاعات و صورت های مالی خود طی ۹ ماهه سال جاری اعلام کرده و در 
کدال منتشــر شده است، نشــان می دهد که هر چند اوضاع عملکردی خودروسازان هنوز 
مطلوب نیســت، اما در مسیر بهبود قرار گرفته و سیاســت های پیش گرفته شده توسط 
مجموعه این خودروســازان، موثر واقع شده و ادامه آن می تواند  سهامداران را به سوددهی 
در آینده امیدوار کند.در حقیقت می توان گفت برنامه ریزی و اقدامات خودروسازان در جهت 
کاهش زیان دهی، تاثیر مشهودی در این زمینه داشته و منجر به کاهش زیان ها شده است.  
صورت های مالی ۹ ماهه امســال گروه صنعتی ایران خودرو حکایــت از این دارد که زیان 
ناخالص این شرکت از بالغ بر ۱۹۶ هزار میلیارد ریال در ۹ ماهه ۱۴۰۲ به حدود ۱۱ هزار 
و ۲۵۸ میلیارد ریال رسیده و بدین ترتیب کاهش ۹۴ درصدی زیان ناخالص در مقایسه با 
دوره مشابه سال گذشته را تجربه کرده است.صورت های مالی گروه خودروسازی سایپا در 
۹ ماهه امسال بیانگر این است که زیان ناخالص این شرکت امسال بالغ بر ۸۱۴۵ میلیارد 
ریال بوده که به نسبت زیان ناخالص این شرکت در صورت های مالی ۹ ماهه  سال گذشته 
معادل ۴۷ هزار و ۵۶۹ میلیارد ریال، ۸۳ درصد کاهش زیان داشــته است.زیان عملیاتی ۹ 
ماهه گروه صنعتی ایران خودرو در مقایسه با دوره مشابه سال گذشته، کاهش ۵۸ درصدی 
را تجربه کرده و ۸۲۶ میلیون ریال به ۳۴۸ میلیون ریال رســیده است.از سوی دیگر زیان 
خالص ۹ ماهه امسال )زیان هر سهم- ریال( کاهش ۴۲ درصدی داشته که منجر به کاهش 
زیان به ازای هر سهم و رسیدن عدد زیان هر سهم به ۵۷۵ ریال شده است.زیان خالص هر 
سهم گروه صنعتی ایران خودرو در ۹ ماهه سال گذشته ۹۹۹ ریال بوده است.زیان عملیاتی 
۹ ماهه گروه خودروسازی سایپا در مقایسه با دوره مشابه سال ۱۴۰۲، کاهش ۳۰ درصدی 
را ثبت کرده است و از ۳۷۷ میلیون ریال به ۲۶۳ میلیون ریال رسیده است. اما زیان خالص 
هر ســهم در گروه خودروسازی ســایپا، در صورت های مالی ۹ ماهه امسال نسبت به سال 
گذشــته، بیشتر شده است. در حالیکه زیان خالص هر سهم در ۹ ماهه سال گذشته ۵۰۴ 
ریال بوده امسال ۷۰۶ ریال است و بدین ترتیب ۴۰ درصد افزایش زیان دهی داشته است.

ایسنا/لرستان مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق لرستان گفت: شهرک های صنعتی با تولید ۳۵ درصد از برق مصرفی خود از محدودیت ها و 
قطعی های احتمالی معاف خواهند شد.مهران امیری در گفت وگو با ایسنا با اشاره به مزایای استفاده از پنل خورشیدی و معافیت از همکاری 
اجباری در پیک تابســتان، اظهار کرد: شــهرک هایی که از طریق پنل خورشید اقدام به تولید برق کنند، در زمان اوج مصرف برق در تابستان، از محدودیت ها و قطعی های احتمالی برق 
معاف خواهند شد و می توانند به فعالیت عادی خود ادامه دهند.امیری با اشاره به قرارداد ۲۰ ساله با ضمانت توانیر خاطرنشان کرد: قرارداد خرید برق مازاد به مدت ۲۰ سال اعتبار دارد و 
توسط شرکت توانیر تضمین می شود که این امر امنیت سرمایه گذاری را برای شهرک ها تضمین می کند.این مسئول با اشاره به اهمیت این طرح یادآور شد: استفاده از انرژی خورشیدی به 
کاهش وابستگی به سوخت های فسیلی و کاهش انتشار گازهای گلخانه ای کمک می کند.مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق لرستان اضافه کرد: این طرح به توسعه و گسترش استفاده از 
انرژی های تجدیدپذیر در کشور کمک می کند.وی با اشاره به اینکه تولید پراکنده برق توسط پنل های خورشیدی به پایداری بیشتر شبکه برق سراسری کمک می کند، بیان کرد: با تولید 

بخشی از برق مصرفی توسط پنل های خورشیدی، هزینه های برق شهرک ها در بلندمدت کاهش می یابد.

باایسنا/خوزستان با حضور وزیر نیرو عملیات اجرایی فاز دوم نیروگاه خورشیدی ۶۰۰ مگاواتی فولاد خوزستان در شهرستان گتوند آغاز می شود.
علی اسدی در  گفت و گو با ایسنا اظهار کرد: عملیات اجرایی فاز دوم نیروگاه خورشیدی ۶۰۰ مگاواتی فولاد خوزستان به ظرفیت ۲۰۰ مگاوات 
آغاز خواهد شــد.وی افزود: ارزش ســرمایه گذاری این پروژه ۸ هزار میلیارد تومان خواهد بود و با سرمایه گذاری شرکت فولاد خوزستان احداث 
خواهد شد.مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان بیان کرد: این اقدام در راستای اجرای ماده ۱۶ قانون جهش تولید دانش بنیان و ماده )۴( 
قانون مانع زدایی از توســعه صنعت برق، اجرایی می شود.اسدی گفت: افزایش تولید انرژی برق و کمک به تولید در دوران اوج بار شبکه، افزایش 
ضریب اطمینان و بهبود پایداری شبکه برق منطقه، اشتغال زایی و کمک به رشد اقتصادی استان، استفاده بهینه از منابع و صرفه جویی در مصرف 
سوخت، تولید انرژی در نزدیک محل مصرف و کاهش انتقال توان و ...از اهداف بهره برداری این پروژه است.به گزارش ایسنا، عملیات اجرایی فاز 
اول احداث این نیروگاه پیش از این در بهبهان آغاز شده است.شرکت برق منطقه ای خوزستان مسئولیت تامین و انتقال برق در ۲ استان خوزستان 

و کهگیلویه و بویراحمد را بر عهده دارد.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق لرستان:

تولید برق توسط پنل های خورشیدی به پایداری شبکه برق 
سراسری کمک می کند

حضور وزیر نیرو

عملیات اجرایی نیروگاه خورشیدی ۲۰۰ مگاواتی در گتوند آغاز می شود

بی اعتنایی بانک مرکزی به تصمیمات ارزی دولت در حوزه واردات برنج
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به تازگى يك شراره خورشيدى بزرگ در كلاس X از خورشيد فوران 
كرد كه موجب يك خاموشى موقت راديويى در آمريكاى جنوبى شد. 
به گزارش ايســنا و به نقل از اسپيس، يك شراره بزرگ خورشيدى 
شنبه(11 فوريه) از خورشــيد فوران كرد و باعث خاموشى راديويى 
در بخش هايى از زمين شــد و زمينه را براى شــراره هاى بيشتر در 
آينده فراهم كرد. براســاس گزارش مركــز پيش بينى هواى فضايى 
ايالات متحده(SWPC)، اين شــراره عظيم خورشيدى كه به عنوان 
يك رويداد قدرتمند در كلاس X1.1 در مقياس مورد استفاده براى 
چنين طوفان هاى خورشــيدى ثبت شد، در ســاعت 10:48 صبح 
به وقت منطقه زمانى شــرقى(19:18 به وقت ايران) روز شــنبه به 
اوج خود رســيد. اين مركز گزارش داد كه اين شــراره خورشيدى 
از ناحيــه اى از خورشــيد به نام «منطقه فعال 3217» سرچشــمه 
گرفته و خاموشى موقت راديويى را در آمريكاى جنوبى ايجاد كرده 
اســت. مقامات SWPC در يك بيانيه با اعلام هشــدار نوشتند: چون 
اين منطقه در سراســر خورشــيد حركت مى كند، فوران شراره هاى 
بيشــترى از آن انتظار مى رود كه گاه به گاه فركانس هاى بالا(30-3 
مگاهرتز) را مختل مى كند. گفتنى اســت كــه رصدخانه ديناميك 
خورشــيدى ناســا ويديوى خيره كننده اى از اين شراره خورشيدى 
به ثبت رسانده است. شراره هاى خورشيدى فوران هاى عظيم ذرات 
باردار روى خورشيد هستند و شدت هاى متفاوتى دارند. شراره هاى 
كوچك تر در كلاس A و كلاس C نشــان دهنده رويدادهاى نســبتاً 
جزئى هستند، در حالى كه شراره هاى قوى تر در كلاس M مى توانند 
منجر به تقويت شــفق هاى قطبى شوند. شراره هاى در كلاس X نيز 
قوى ترين نوع شــراره هاى خورشيدى هستند. قوى ترين شراره  ثبت 
 شــده در كلاس X در ســال 2003 رخ داده است. شراره هاى شديد 
خورشيدى همچنين مى توانند مقادير عظيمى از مواد خورشيدى را 
در چيزى كه دانشمندان آن را پرتاب جرم تاجى(CME) مى نامند، به 
بيرون پرتاب كنند كه مى تواند ابرهاى عظيم پلاســماى خورشيدى 
را با ســرعت تا يك ميليون مايل در ســاعت از خورشيد دور كند. 
هنگامى كه زمين مســتقيماً مورد هدف خورشيد باشد، قوى ترين 
شــراره هاى خورشيدى و پرتاب جرم تاجى مى توانند با سيستم هاى 
ارتباطى و نيروگاه هاى زمينى تداخل داشته باشند و حتى فضانوردان 
و ماهواره ها را در فضا به خطر بيندازند. شــراره خورشيدى از انفجار 
بزرگ در اتمســفر خورشــيد به وجود مى آيد و موجب آزاد شــدن 
انرژى در حد شــش ضرب در 10 به توان 25 ژول مى شــود كه در 
حدود يك ششــم انرژى خروجى از ســطح خورشــيد در هر دقيقه 
اســت. اين پديده در ســاير ســتارگان هم ديده مى شود كه به آنها 
نيز شراره ســتاره اى گفته مى شود. شراره خورشيدى كليه لايه هاى 
سطح خورشيد شامل شيدسپهر، تاج خورشيدى و فام سپهر را تحت 
تأثير قرار مى دهد و باعث گرم شدن پلاسما تا چندين ميليون درجه 
كلوين مى شود. همچنين موجب سرعت يافتن الكترون ها، پروتون ها 
و يون هاى سنگين تا نزديكى سرعت نور مى شود و اشعه اى را توليد 
مى كند و لايه هاى الكترومغناطيس را ايجاد مى كند كه شامل كليه 
امواج الكترومغناطيسى از امواج راديويى تا اشعهٔ گاما است. شراره ها 
خود را از آزادسازى انرژى مغناطيسى ذخيره شده در تاج خورشيدى 
تغذيــه مى كنند. با توجه به اعــلام پايــگاه Spaceweather.com كه 
رويدادهاى آب و هوايى فضــا را رديابى مى كند، هيچ CME مرتبط 
با شراره خورشيدى روز شنبه وجود نداشت. البته اين پايگاه گزارش 
داد يك CME از يك رويداد متفاوت مشــاهده شــد كه فوران يك 
رشته خورشيدى از نيمكره شمالى خورشيد بود كه به سمت زمين 
رهسپار شده و بايد در 14 فوريه به زمين برسد كه مى تواند منجر به 
شفق هاى قطبى شديدتر شود. بنابراين ناظران آسمان قطب شمال 
مى توانند براى روز ولنتاين شاهد يك نمايش شگفت انگيز نورى از 

شفق قطبى باشند.

فوران يك شراره خورشيدى قدرتمند 
X در كلاس

گنجينه

ورزشی

تخت گاز

از ھر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

خود بزرگ بينى يا اعتماد بنقس!

مينى بوس يا سى ينا؟
دورانى در كشورمان، انواع خودروهاى اروپايى، آمريكايى و ژاپنى حضور داشتند و حتى بعضا در كارخانجات ايرانى با حفظ اصالت 
مونتاژ مى شدند اما در دهه شصت، يك انقلاب در يكى از كارخانجات كشور اتفاق افتاد كه براى رفع نياز مينى بوس در داخل و 
با استفاده از يك موتور ديزل فيات، اقدام به توليد يك مينى بوس با ساده ترين شكل ممكن شد كه با نام مينى بوس فيات او ام 
معروف گرديد و صد البته روح فيات هم از اين داستان خبر نداشت.لانچيا بتا در ايران . مينى بوس هايى كه در دوران كودكيمان 
از خانه تا مدرسه، علم ارتعاشات را در مغز استخوان هاى بدنمان فرو مى كردند. حدود 25 سال بعد از مينى بوس فيات كه اصلا 
فيات نبود، سى ينا كه محصول فيات براى كشورهاى در حال توسعه مانند ايران و تركيه بود، از سال 1388 به مدت دو سال و 
در تعداد محدود در ايران مونتاژ شد كه از نظر مشخصات فنى بسيار شبيه به محصولات سايپاست با اين فرق كه طراحى بسيار 
معقولى دارد و همه پســند اســت. قبل از ســى ينا و مينى بوس فيات در ايران، و حتى قبل از تولد والدين گرامى خيلى از شما 
خوانندگان، فيات، مسافرى از خودروسازى ايتاليا به عنوان سازنده خودروهاى ارزان قيمت شهرى در ايران حضور پر رنگى داشت 
و فروش خوبى را تجربه مى كرد؛ درست مانند آلفارومئو كه جوانان را مجذوب كرده بود و لانچيا كه مورد پسند خاص پسندان بود.

باهوش ترين بازيكن فوتبال كيست؟
ليونل مسى به عنوان «باهوش ترين بازيكن فوتبال» مورد ستايش قرار گرفت. به گزارش ايسنا به نقل از لاتين تايمز، ليونل مسى 
مشكلات زيادى را براى مدافعان ايجاد مى كند و حال نوبت دايوت اوپامكانوست كه اعتراف كند ستاره آرژانتينى «باهوش ترين» 
بازيكن فوتبال است. اين در حالى است كه مسى، برنده هفت توپ طلا، پس از فينال جام جهانى 2022 خارى در چشم اوپامكانو 
و تيم ملى فرانســه به شمار مى رود. مســى خيلى زود دوباره با اوپامكانو روبه رو شد زيرا پارى سن ژرمن (PSG) با بايرن مونيخ در 
مرحله يك هشتم نهايى ليگ قهرمانان اروپا ديدار داشت. اوپامكانو در مورد چالش هاى زيادى كه از سوى مسى براى حريفان ايجاد 
مى شود گفت: «اگر او را زير نظر نداشته باشيد، ضرر خواهيد كرد.» او مسى را «باهوش ترين بازيكن فوتبال» خواند: «فوتباليست 
برتر هميشــه حركات شــما را زير نظر دارد. او همچنين در نظر مى گيرد كه چگونه حريفان در بازى واكنش نشان مى دهند.» 
اوپامكانو گفت: «مســى ســعى مى كند كه از نگاه حريفان در زمين بازى محو شود اما حريفانش هميشه چشم به او دوخته اند. 

همچنين مسى كوتاه قد است، بنابراين مى توانيد او را فراموش كنيد و زمانى متوجه مسى مى شويد كه او كارش را كرده است.
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پیشنھاد

چھره روز

كتاب كار عميق
كال نيوپورت اين بخت را داشته كه از كتاب هايش در 

سطح جهان و از جمله ايران به شدت استقبال شود.
كال نيوپورت اين بخت را داشته كه از كتاب هايش در 

سطح جهان و از جمله ايران به شدت استقبال شود.
كتاب مينيماليســم ديجيتال نيوپــورت مخاطبان 
 (Deep Work) بسيارى داشته و كتاب كار عميق
او هم بسيار مورد توجه قرار گرفته و بارها تجديد چاپ 
شده است. با توجه به اين كه بسيارى از دوستان عزيز 
متممى به موضوع مديريت زمان و نظم شــخصى – 
كه محور اصلى كتاب كار عميق است – علاقه مندند، 
تصميــم گرفتيم مطلبــى را به بررســى اين كتاب 
اختصاص دهيم. به ســبك ســاير مطالبى كه تحت 
عنوان معرفى كتابهاى مديريتى يا معرفى كتابهاى روانشناسى منتشر مى شوند، ابتدا كمى درباره ى 

خود كتاب حرف مى زنيم و خلاصه كتاب كار عميق (حداقل نكات مهم كتاب) را مرور مى كنيم.
ســپس سعى خواهيم كرد در قالب نقد كتاب كار عميق، از زاويه ى ديگرى به كتاب نگاه كنيم و 
در پايان با مرور ترجمه كتاب كار عميق (نشر نوين – ناهيد ملكى) بحث را به پايان خواهيم برد.

كال نيوپورت يك بلاگر است؛ نه به معناى متأخر (كسانى كه عكس كيف و كفش و لباس هايشان 
را به ديگران نشــان مى دهند و مهمانى ها و ميز صبحانه شــان را به رخ مخاطب مى كشند). بلكه 
بــه معناى لغوى كلمه؛ يعنى اين كه به صورت منظم در وبلاگ خود مطلب مى نويســد و افكار و 
انديشه هاى خود را منتشر مى كند (+).بنابراين به نوعى مى توان او را در كنار نام هايى مانند #ست 
گادين و #مارك منسن قرار داد. نيوپورت هم به سبك اين نويسندگان، مطالبى را كه پيش از اين 

در وبلاگ خود نوشته، سامان داده و در قالب يك كتاب منتشر مى كند.

پرويز تناولى
پرويز تناولى ســال 1316 در تهران متولد شــد. تناولى 
تحصيلات عالى خود را در كشــور ايتاليا و در دانشكده ى 
هنرهاى زيباى اين كشور گذرانده است. آثار تناولى علاوه 
بر ظاهــر تكنيكى و زيبا داراى درونــى مرموز و راز آميز 
اســت. از آثار تناولى مى توان به دست ها، قفل و قفس، 
هيچ، شاعر اشاره كرد. پرويز تناولى، هنرمند پيشكسوتى 
كه بيشــتر در حوزه مجسمه سازى شــهرت دارد، به رغم 
حضور چندســال اخيرش در كشورى ديگر، اما همچنان 
تاكيــد دارد كه زندگى در ايران را ترجيح مى دهد. آثار او 
در ايران طى اين سال ها، بارها به سرقت رفته يا تخريب 
شــده اند، با اين همه تناولى مــى گويد همچنان بر نيت 
اوليه خود براى بازگشت منتخب بهترين آثارش به موزه اى 
مستقل در كشور پايبند است. از زمان به فروش رفتن «شاعر نشسته» در پانزدهمين دوره حراج تهران 
به قيمت 14 ميليارد و 600 ميليون تومان و ثبت عنوان گران ترين اثر در اين حراجى، خبرنگار بخش 
تجسمى ايســنا بارها تلاش كرد تا گفت وگويى با پرويز تناولى داشته باشد كه با توجه به ساكن بودن 
اين هنرمند در كشور كانادا، اين ارتباط به سختى ميسر شد. امروز اما فرزند اين مجسمه ساز ـ تنديس 
تناولى ـ كه مديريت موزه او را نيز بر عهده دارد، واســطه اى شــد براى به سرانجام رسيدن اين گفت 
وگو. عنوان گران ترين هنرمند زنده محتمل بود؟پس از قيمت اعلام شده براى فروش «شاعر نشسته» 
در پانزدهمين دوره حراج تهران، برخى انتقادها در فضاى مجازى و رسانه ها نسبت به اين حراجى و به 
صورت كلى قيمت اثر مطرح شد. عده اى در فضاى توييتر و اينستاگرام با اشاره به اين نكته كه هنرمند 

اين اثر همچنان زنده است و باز هم توانايى خلق اثر دارد، قيمت چكش خورده را غيرمعقول دانستند.

فرھنگ

احمد ميرعلايى با انتقاد از نبود تعداد كافى شــهرك 
سينمايى در كشور، تصريح مى كند كه «متاسفانه از 
دكورها و امكانات شــهرك سينمايى غزالى به حدى 
استفاده مى شــود كه ديگر براى مخاطب نخ نما شده 
است اما از روى ناچارى باز همه به آنجا پناه مى برند.»

ميرعلايى در گفت وگويى با ايسنا از ماجراى ساخت 
سريال «تا صبح» با دو كارگردان و خاطره جمع كردن 
ماشين هاى قراضه و اسقاطى براى تصوير كردن يك 
فيلم تاريخ معاصر ســخن گفت. بيش از 16 سال از 
ساخت سريال «تا صبح» به كارگردانى مشترك مجيد 
جوانمرد و  محمدعلى باشه آهنگر مى گذرد؛ سريالى 
كه روايتى عاطفى از زندگى درهم  تنيدهٔ چند جوان 
از دهه ى 50 را به تصوير مى كشد. به گفته تهيه كننده 
چون قرار بود كار را به دهه فجر برسانند و زمان زيادى براى ساخت آن نداشتند، از دو كارگردان 
براى ساخت بهره گرفته شد. اين تهيه كننده با اشاره به دشوارى هاى ساخت سريال «تاصبح» كه 
با دو گروه كارگردانى مجزا ســاخته شد، يادآور مى شود: مرحوم عسل بديعى كه روحش شاد به 
عنوان بازيگر نقش اصلى و همچنين ساير عوامل در اين سريال فشار و زحمت زيادى را متحمل 
شدند. وى با اشاره به خاطراتى از دشوارى هاى ساخت سريال «تا صبح» يادآور مى شود: يك شب 
سر صحنه تصويربردارى حاضر شده بودم، روزى بود كه تولد شخصيت خانم بديعى را سر صحنه، 
فيلمبردارى مى كرديم. آقاى جوانمرد كار را مديريت مى كرد، گروه ديگر هم صبح ها در لوكيشنى 
واقع در كارخانه چيت سازى بودند و در واقع ما بيشتر صحنه هاى قديمى را در آنجا كه تعطيل شده 
بود، مى گرفتيم. در آنجا هم مشكلاتى داشتيم اما در نهايت به نسبت شرايط بهتر بود و چون خانم 
بديعى صبح ها در لوكيشن چيت سازى بود و در ادامه با گروه ديگرمان همكارى مى كرد، سر صحنه 

از شدت خستگى زمانى كه آقاى جوانمرد كات مى دادن به گوشه اى مى رفت و خوابش مى برد.

همه از ناچارى به شهرك غزالى پناه مى برند
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فسخ توافقی قرارداد کاتانچ با ازبکستان
سرچکو کاتانچ به همکاری با فدراسیون فوتبال ازبکستان پایان داد.به گزارش ایسنا، سرچکو کاتانچ، سرمربی تیم ملی ازبکستان، به دلیل مشکلات جسمی تصمیم به فسخ 
قراردادش با فدراسیون فوتبال ازبکستان گرفت. سرمربی اسلوونیایی با اظهار تاسف از شرایط موجود خاطرنشان کرد که در شرایط فعلی نمی تواند وظایفش را به صورت کامل و 
حرفه ای انجام دهد. او از حمایت های همیشگی فدراسیون فوتبال ازبکستان قدردانی و برای تیم ملی این کشور در مقدماتی جام جهانی ۲۰۲۶ آرزوی موفقیت کرد.فدراسیون 
فوتبال ازبکستان نیز به نوبه خود از سرچکو کاتانچ به دلیل تلاش در سمت سرمربیگری این تیم تشکر کرد. فدراسیون ازبکستان ابراز امیدواری کرد او به زودی سلامتی اش را 
بازیابد و با موفقیت به دوران مربیگری خود ادامه دهد.قرارداد فدراسیون فوتبال ازبکستان و سرچکو کاتانچ به صورت دوستانه فسخ شد. فدراسیون فوتبال ازبکستان در حال 

انتخاب سرمربی جدید است.
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وزیر علوم: ۱۱ هزار 
کسب وکار فناورانه در 

پارک های علم و فناوری 
حمایت می شود

علوم  وزارت  همکاری  نامه  تفاهم  براساس  گفت:  علوم  وزیر 
و  کسب  واحد  هزار   ۱۱ از  امام)ره(  فرمان  اجرایی  ستاد  و 
تسهیلات  اعطای  طریق  از  فناوری  و  علم  پارک های  در  کار 
مهر  خبرگزاری  گزارش  می شود.به  حمایت  سرمایه گذاری  و 
میان  همکاری  تفاهم نامه  دومین  علوم،  وزارت  از  نقل  به 
وزارت علوم و ستاد اجرایی فرمان امام )ره( به امضای حسین 
سیمایی و سید پرویز فتاح رسید.حسین سیمایی صراف وزیر 
نامه گفت:  این تفاهم  علوم، تحقیقات و فناوری در خصوص 
ستاد اجرایی فرمان امام وارد حوزه های نوین علمی شده است 
و قرار نیست رویکردهای سنتی داشته باشد و در این تفاهم 
جدید قرار است از ۱۱ هزار واحد کسب و کار در پارک های 
سرمایه گذاری  و  تسهیلات  اعطای  طریق  از  فناوری  و  علم 
حمایت شود که این اتفاق مبارک با توجه به جدیت مهندس 
آغاز  پروژه ها  اجرای  در  امام  فرمان  اجرایی  ستاد  و  فتاح 
تفاهم نامه،  این  پیوست  در  اینکه  بر  تأکید  با  می شود.وی 
اقدامات روشن اجرایی وجود دارد که کدام موضوعات در کدام 
پارک های علم و فناوری و با چه میزانی حمایت شود، خاطر 
نشان کرد: ما در وزارت علوم متعهد شدیم که مجوز تأسیس 
پارک علم و فناوری باغ لارک تهران را اعطا کنیم تا با حضور 
با  باشیم.  نوآوری  در حوزه  بلندتر  گامی  دانش بنیان ها شاهد 
تأسیس این پارک، تعداد پارک های علم و فناوری به ۶۰ پارک 
تفاهم  اینکه  بیان  با  سیمایی  رسید.حسین  خواهد  کشور  در 
واحد  هزار  ساخت  خصوص  در  قبل  ماه   ۲ حدود  را  نامه ای 
خوابگاه متأهلی دانشگاهی با ستاد اجرایی فرمان امام به امضا 
رساندیم، گفت: ۳۱۴ واحد خوابگاهی از آن مجموعه تا مهر 
۱۴۰۴ به بهره برداری می رسد و اکنون نیز پیشرفت مطلوبی 
در ساخت پروژه ها داشته ایم و این یعنی توافق و تفاهم های 
ما روی کاغذ باقی نمانده است و ستاد اجرایی فرمان امام به 

خوبی تعهداتش را انجام داده است.
سیمایی افزود: ما نتیجه گراییم و کاملًا اجرایی به موضوعات 
دانشجویان  به  خدمات  این  است  مهم  چون  می کنیم  نگاه 
اجرایی  ستاد  گیرد.رئیس  تعلق  ایرانند  آینده ساز  که  جوانی 
فرمان امام نیز در مراسم امضای تفاهم نامه همکاری مشترک 
طبق  و  است  انجام  حال  در  قبلی  تفاهم نامه  اینکه  بیان  با 
ساخت  تفاهم نامه  گفت:  دارد،  مناسبی  پیشرفت  زمانبندی 
خوابگاه های متأهلی ۲ ساله است که تا مهر ۱۴۰۵ تعهداتمان 
را انجام خواهیم داد و تفاهم نامه امروز یک مسیر جدید است و 
نشان از اهتمام ستاد اجرایی فرمان امام به رویکردهای نوین و 
دانش بنیان دارد.سید پرویز فتاح افزود: ما با اعطای تسهیلات و 
سرمایه گذاری از کسب و کارهای دانش بنیان حمایت می کنیم 
و ستاد اجرایی فرمان امام حامی کسب و کارهای فناورانه ی 
جوانان است و وزارت علوم نیز هدایت کننده این منابع خواهد 
بود.محورهای تفاهم نامه این تفاهم نامه با محوریت هم افزایی 
و اهرم سازی ظرفیت های نهادی متعلق به طرفین و بکارگیری 
آنها برای توسعه زیست بوم نوآوری در سطح کشور با تأکید 
امضای  است.با  شده  تنظیم  یافته  توسعه  کمتر  مناطق  بر 
و  رشد  مراکز  در  کار  و  هزار طرح کسب  تفاهم نامه ۱۰  این 
واحدهای فناور دانشگاهی و پارک های علم و فناوری از طریق 
اعطای تسهیلات تامین مالی می شود و همچنین هزار طرح 
کسب و کار مربوط به پروژه های دانش بنیان پارک های علم 
و فناوری نیز از طریق سرمایه گذاری، تامین مالی خواهد شد. 
ایجاد ۵ محیط کسب و کار اشتراکی در دانشگاه ها و پارک های 
و  صنعتی  طراحی  مراکز  و  لب ها  فب  ایجاد  فناوری،  و  علم 
بسته بندی در پارک های علم و فناوری، ایجاد الگوی روستای 
فناور و هوشمند در مناطق کم برخوردار با استفاده از ظرفیت 
مجوز  اعطای  همچنین  و  دانش بنیان  واحدهای  و  دانشگاه ها 
برای ایجاد پارک علم و فناوری در باغ لارک تهران از مهم ترین 

اقدامات اجرایی این تفاهم نامه است.


